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Poděkování

Město Rájec-Jestřebí děkuje 
školám, občanským sdruže-
ním, spolkům, dobrovolným 

pracovníkům a všem, kteří se 
jakýmkoliv způsobem podíleli na 

přípravách a realizaci akcí měs-
ta, organizovali různé aktivity pro 

občany města, reprezentovali naše 
město v ČR i v zahraničí. Děkujeme 
také všem občanům a organizacím, 
kteří během roku přispívali do zpra-
vodaje města. Přejeme Vám všem 
příjemné prožití vánočních svátků 
a do roku 2012 hodně zdraví a síly.  
Těšíme se na naši vzájemnou spolu-
práci i v Novém roce 2012.
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vánoCe

Jen vločky tiše víří celou noc
Jak hvězdy co podají ruku zmrzlé zemi
Tak krátko, kratinko je do Vánoc
Co rozsvítí se lidskými nadějemi …

Vážení spoluobčané,
rok se s rokem sešel a opět jsme roz-
svítili Vánoční strom. Stalo se skoro 
zvykem, že konec roku je ve znamení 
shonu a zmatků. Proto je potřeba si 
chránit chvilky klidu a spočinutí.
A tak Vám přeji i v té naší uspěchané 
době klidnější prosincový čas a Vánoce 
plné dárků, lidské radosti a času pohody. 
A šťastný začátek roku 2012…

Za Vaše město Vám přeje starosta

Co Potěší – Co ZaMRZí …
Mrazivý vítr prolétl nad poklizenými zahra-

dami a shodil z větví stromů poslední listy. Na 
zryté záhony a uhrabanou trávu sedal první sníh. 
Všude ticho, jen sýkorka s tichým popěvkem 
poskočila na větvi. A přece nebyla zahrada 
opuštěná. Starý zahradník se skláněl nad hlí-
nou a trpělivými pohyby sázet malé stroužky 
česneku. Celou zimu bude čekat, než se objeví 
první klíčky. Ale všechno má svůj čas. Sázení, 
růst i sklizeň. Jako v celém životě.

Po tváři zahradníka se v mnoha malých 
vráskách rozzářil spokojený úsměv nad dokon-
čenou prací…

I tak si občas může člověk připadnout při 
práci pro naše město. Jako zahradník, který sází 
a musí trpělivě čekat, až jeho práce dá úrodu. 
A letošní rok bylo několik takovýchto akcí. Jed-

nou z nich je „Rekonstrukce rozvodů nízkého 
napětí v místní části Karolín“. Karolín měl velmi 
staré sloupy a rozvody. Hlavně za větrných nocí 

jsme měli problémy se zkratováním ve-
dení a výpadky veřejného osvětle-
ní. Před několika lety jsme podali 

žádost u správce sítí o provede-
ní rekonstrukce. Dlouho se nic 

nedělo, tak jsme opakovaně 
požádali. Pak jsme se do-
zvěděli, že jsme zařazeni 
do seznamu, ale doba rea-
lizace není jasná. Až letos 
se podařilo. Akce úspěšně 

proběhla, Karolín má kom-
pletně nové sloupy a rozvody 

elektrického vedení a současně 
s ní jsme provedli v celém Karolíně vý-

měnu veřejného osvětlení za nové.

Další akcí jsou „Protipovodňová opatření“ 
Před lety jsme nechali připravit dokumentaci 
pro územní a stavební řízení. Vykoupili pozemky 
a podali žádost o dotaci. Následovalo pracné 
upřesňování žádosti a expertních posudků 
s ministerstvem a s Povodím Moravy. Nakonec 
se vše podařilo. Byla přidělena dotace a letos 
proběhla realizace. Dnes máme nejkritičtější 
místa u řeky Svitavy, kde se dříve stavěly hráze 
z pytlů, ochráněna.

Třetí akcí bylo zabezpečení železničního 
přejezdu. Původní jednostranné závory nesta-
čily plně zabránit vstupu do kolejiště. Několik 
let po sobě jsme měli na nástupišti nebo na 
přechodu úmrtí. Proto jsme žádali o zvýšení 
zabezpečení přechodu a přejezdu. Opět po 
několika letech posílání žádostí o řešení, pro-
běhla realizace a dnes závory fungují k plné 
spokojenosti.

Každý příběh má svůj začátek. I letošní rok 
začal zajímavě. Vloni jsme dokončili dvě velké 
investiční akce „Rekonstrukce sokolovny“ a „Za-
teplení Základní školy“ a na začátku roku jsme 
doplatili vše, co s těmito stavbami souviselo. 
Vyčerpali jsme všechny rezervy. A tak nezbylo 
nic jiného, než počkat na dotace z těchto akcí. 
Dotace nám přišly v první polovině roku, takže 
s většími pracemi se mohlo začít až v druhém 
pololetí. Ale nezahálelo se a připravovali jsme 
žádosti o dotace. Podala se žádost o dotaci na 
revitalizaci zeleně, žádost o dotaci na snížení 
prašnosti (nákup zametacího zařízení) a nyní 
se připravuje dokumentace na podání žádosti 
na zateplení mateřské školky včetně energe-
tického auditu. Její termín se však posunul do 
příštího roku.

Jako další hotová akce je dokončení pro-
jektové dokumentace na cyklostezku Jestřebí 
– Bořitov.

Dále se nám podařilo získat několik dotací. 
Kromě doplacení dvou velkých akcí za soko-
lovnu a zateplení školy jsme obdrželi dotaci od 
Jihomoravského kraje ve výši 1 milionu korun 
na nákup nového hasičského auta a 100 tisíc 
na nákup hasičské techniky. Dále máme na 
nákup auta pro hasiče vyčleněnou dotaci ve výši 
1 milionu korun na Ministerstvu vnitra. Bohužel 
se nákup nového auta zatím nepodařilo dokončit 
pro odvolání ve výběrovém řízení.

Další dotaci opět od Jihomoravského kraje 
ve výši 2,5 milionu jsme obdrželi na dostavbu 
kanalizace v ulicích Fügnerova, Taufrova a Ko-
menského. Konečně se bude moci realizovat 
akce, na kterou se tak dlouho čekalo.

Z realizovaných akcí je dokončena rekon-
strukce kanalizace na části ulice Havlíčkova, 
včetně nového povrchu silnice. Další ulice má 
nový kabát.

Na ulici Erbenova je položen nový chodník 
po výměně vodovodu. Na rájeckém gymnáziu 
byla vyměněna další část oken.

V části Jestřebí proběhla výměna a doplnění 
veřejného osvětlení na páteřní ulici 9. května.

V části Holešín byla vyměněna světla ve-
řejného osvětlení v rámci I. etapy. Dalších část 
chodníků v Holešíně prošla rekonstrukcí a na 
zastávce je umístěn nový přístřešek pro cestující 
autobusem.

V části Karolín byla kompletně vyměněna 
světla veřejného osvětlení, realizováno malé 
dětské hřiště a s pomocí společnosti Voda-
-Teplo-Světlo byla dokončena původní dešťová 
kanalizace podle projektu. Děkuji Vám všem 
za pomoc a trpělivost při realizaci řady akcí. 
S Vaší pomocí se naše město neustále mění 
k lepšímu. 

Ing. Pavel Perout
starosta

Co Se letoS PodařIlo…

PRoSba o PoMoC aneb 
„I letoS PoMoZte SvÉMU MěStU“

Podzim byl kupodivu vcelku teplý, ale zima 
na sebe nedá dlouho čekat. Sníh, mráz a sta-
rost o komunikace nás čekají i nyní. A tak jako 
v minulých letech, tak i letos se na Vás obracíme 
s prosbou: „Pomozte svému městu“.

Zamrzí, že se někdy výsledků nedočkáme 
tak brzy, jak bychom chtěli, ale zase potěší, 
když i po delší době je vidět, že vložená práce 
nebyla zbytečná a přinesla pozitivní výsledky 
pro všechny. A to je život. 

Ing. Pavel Perout
starosta

V letošním roce investovalo města do 
nákupu malého traktorku se zametacím 
zařízením, takže se budeme snažit uklidit 
více chodníků a cest. Ale pořád platí, že 
není v lidských silách uklidit všechny silnice 
a chodníky naráz nebo v krátké době. Po-
mozte při odhrnování sněhu na chodnících. 
Vaše pomoc je velmi cenná. Je to pomoc 
nejen městu, ale i všem, kteří po uklizeném 
chodníku půjdou. Je to pomoc také Vašim 
známým, přátelům a sousedům. A tak Vám 
předem děkuji a pevně věřím, že mohu s Vaší 
pomocí počítat.

Ing. Pavel Perout
starosta
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kontakty: Pevná linka: 516 833 604,  
mobilní č.: 773 976 563
Kancelář strážníka Městské policie se nachází 
v 1. poschodí na radnici.
Hodiny pro veřejnost: Po, St 8 – 9 h 15 – 17 h

Z PolICejního ZáPISníkU

Městská policie Rájec-Jestřebí šetří jednání 
neznámého pachatele, který z 12.10.2011 na 
13.10.2011, poškodil drátěné oplocení u zahrady 
domu čp. 162, na ul. Hradisko (u křížku), v Rájci 
Jestřebí. Majiteli zahrady tak neznámý pachatel 
způsobil škodu nejméně ve výši 500,- Kč.

Městská policie Rájec-Jestřebí dále prošetřuje 
jednání neznámého vandala, který z 27.10.2011 
na 28.10.2011 povalil betonovou popelnici a po-
škodil hranu nově vybudovaných schodů, které 
vedou do prodejny Drogerie na ul. Jurkova 232, 
v Rájci-Jestřebí. Majiteli Drogerie tak neznámý 
pachatel způsobil škodu na poškození ve výši 
4 800,- Kč.

Městská policie Rájec-Jestřebí žádá občany 
o spolupráci při pátrání po neznámých pacha-
telích uvedených případů. Veškeré informace 
a poznatky je možné zaslat e-mailem, telefo-
nicky, vhozením zprávy do schránky důvěry, 
která je umístěna v prostorách Městského úřadu 
v Rájci-Jestřebí nebo je předat přímo osobně 
strážníkovi MP. 

Předem děkuji za spolupráci.

InfoRMační okÉnko MěStSkÉ PolICIe

ničil auto a napadl i jeho majitele
Z trestného činu poškození cizí věci a výtržnictví 
je podezřelý osmadvacetiletý muž, jehož trestní 
stíhání již zahájil policejní komisař. Muž totiž 
v březnu letošního roku v Rájci-Jestřebí poško-
dil zaparkovaný automobil značky Volkswagen 
Transporter. Na autě nejprve urazil zpětné zr-
cátko a pak ještě do předního okna automobilu 
hodil kovový stojan na kola. Když na něj majitel 
auta zakřičel, aby toho nechal, pachatel maji-
tele auta udeřil pěstí do obličeje. Pachatel tak 
způsobil škodu na autě za téměř 17 tisíc korun, 
napadený neutrpěl žádné zranění.

Z pole zmizel stroj
Škodu ve výši asi 20 tisíc korun způsobil dosud 
neznámý pachatel majiteli zemědělského stroje. 
Z volně přístupného pole v blízkosti Rájce-
-Jestřebí během týdne do 27. října totiž ukradl 
jednořádkovou řezačku v této hodnotě. 

Sprejem na vchodové dveře
Nepříjemné překvapení čekalo 7. října na ma-
jitele rodinného domku v Rájci-Jestřebí. Na 
vchodových dveřích se mu totiž vyřádil vandal, 
který celé dveře postříkal modrou barvou, udělal 
na nich spirálové čáry a způsobil tak škodu za 
asi 10 tisíc korun.

por. Mgr. Iva Šebková, 
tisková mluvčí  Policie ČR v Blansku

nechávat volně odložené věci se nevyplácí
O tom, že nechávat volně odložené věci se 
nevyplácí, se přesvědčil  9. října večer jeden 
z návštěvníků baru v Rájci-Jestřebí. Na barový 
pult si totiž položil ledvinku, ve které měl mobilní 
telefon, peněženku, doklady, ale také peníze 
a další osobní věci. Nepozornosti majitele pří-
ručního zavazadla ale využil dosud nezjištěný 
pachatel a věci mu odcizil. Krádeží tak vznikla 
škoda za asi 9 tisíc korun. 

IC – ŘÍJEN 2010 
 
 
 

 

  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
KULTURNÍ DĚNÍ 
 
Od 4.10. 2010       
Informační centrum 
TVOŘIFKA – „I když je vám více let, není pozdě na úlet“ 
Prodejní výstava. Zveme všechny lidičky, kteří nemají rádi každodenní uniformitu a chtějí si 
šatník okořenit něčím nevšedním. Tak se krášlete a fintěte, co hrdlo ráčí, život je krátkej, tak 
vo co kráčí. 

• Náušnice smaltové, každý by chtěl takové 
• Trička a halenky nenosí jen panenky 
• Pokud nám dáno, dík za šaty a každý nový ráno 
• Šály a čepice, líbí se nejvíce 
• Tašky a kabelky 

 
2.10.2010 
hřiště za Sokolovnou 
Sbor dobrovolných hasičů Rájec Vás srdečně zve na 
oslavy 115. Výročí založení sboru 
Ve 12.30 bude sraz účastníků a techniky na prostranství 
před obchodním domem ERMIA, odkud ve 13.00 vyjde 
průvod hasičů a historické i současné techniky a projde 
ulicí Jurkovou přes náměstí Míru a ulicí Komenského na 
hřiště za sokolovnu, kde bude pokračovat program 
ukázkami historické i současné techniky. Program bude 
doprovázet koncert dechové hudby. Pro děti bude připraven skákací hrad. Dále bude 
připraveno bohaté občerstvení. Srdečně zvou hasiči Rájec. 
 
7.10. 2010 čtvrtek 18.00      
městská knihovna 
GALERIE RÁJECKÝCH FOTOGRAFŮ – slavnostní otevření stálé expozice místních fotografů 
 
8.10. 2010 pátek 18.00      

     
Tel.: 516 432 191 

Komenského 620, 678 02 Rájec-Jestřebí 
E-mail.:informace@rajecjestrebi.cz 

www.rajecjestrebi.cz 
 
Otevřeno:    Po, Čt          8:30 - 17:30 
         Út, St, Pá        8:30 – 15:00 
         
                                       

 

   Informační a vzdělávací centrum města 
RÁJEC-JESTŘEBÍ 

IC – PRoSIneC 2011

kUltURní dění

1. 12. 2011  v 18 hodin
kostel všech svatých

adventní konCeRt vaRhanní  
hUdby a Slova

Ve čtvrtek 1. 12. 2011 v 18 hodin se v kostele 
Všech svatých v Rájci-Jestřebí bude konat po 
celé republice proslavený KONCERT slova 
a varhanní hudby K POCTĚ SV. MIKULÁŠE. 

Jeho interprety jsou skuteční mistři svého oboru. 
Básnickou prózu „O sv. Mikuláši“ bude vyprávět 
její autor, herec a recitátor Vladimír Matějček, 
herec divadla Za branou, Lyry Pragensis a host 
činohry Národního divadla. Skladby J. S. Bacha, 
D. Buxtehudeho, L. N. Clérambaulta, W. A. Mo-
zarta, J. Pachelbela a J. F. Segera na varhany 
hraje Vladimír Roubal, regenschori Strahovské-
ho kláštera v Praze.

Rájec-Jestřebí se tak stane dalším 
z více než dvou set míst naší republiky, 
v jejichž kostelích, koncertních síních, 
katedrálách i venkovských kostelících 
se koncert již konal.
Vstupné dobrovolné//doporučené 80 Kč

V. Matějček s andělskými sbory v Horšovském Týně

3. 12. 2011  Sokolovna
od 14 h   MIkUlášSká 
od 20 h   čeRtovSkÝ bál
Pořádá: „Za rozvoj města“ • Pro účastní-
ky v tematickém kostýmu dárek!!
Vstupenky v předprodeji v Inf. centru 
města Rájec-Jestřebí, tel.: 516 432 191, 
e-mail: informace@rajecjestrebi.cz
Vstupné 100 Kč
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25.12.2011  v 15 hod. 
ŽIvÝ betlÉM

při kterém můžete přispět na Tříkrálovou sbírku.
Srdečně Vás zve Římskokatolická farnost Rájec 
n/Svit.-Jestřebí a Skautské středisko Rájec-
-Jestřebí.

betlémské světlo si můžete domů odnést

24.12. z kostela v Rájci  od 14 – 15 hod.

24.12. z kapličky v Jestřebí  od 10 – 11 hod.

Pondělí 5. 12. 2011  14 hodin
výstavní síň knihovny

lIteRáRní kaváRna
na téma Vánoce v příbězích a pohádkách

do 20. 12. 2011  výstavní síň knihovny
vánoční ladění

keramiku, květináče, věnečky, tašky, trička a jiné 
drobnosti doplní fotografie z cyklu „Made in 
China“ pana Zdenka Spotze a obrazy slečny 
Lenky Blatové
Prodejní výstava potrvá do 20. prosince. 
Otevřeno: po, čt 9 – 18 h, út, st, pá 9–15 h.
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6. 1. 2012  v 19,30 h
obřadní síň města

novoRoční konCeRt  
S PříPItkeM StaRoSty

jaPonSká hvěZda
PodPoří benefICI

evropská klasika s asijským elementem: 
novoroční koncert tentokrát jinak

Slavnostní novoroční nálada ozvláštněná 
asijskou operní školou, výběr nejlepšího 
klasického evropského repertoáru a svě-
toznámé árie v podání špičkových umělců. 
novoroční koncert Moravského klavírního 
tria letos slibuje jedinečný hudební zážitek 
plný kosmopolitní atmosféry.  

Klasická operní a operetní díla jejich autoři 
obvykle komponovali pro velké symfonické or-
chestry. Vměstnat tyto rozsáhlé hudební celky 
do možností několika málo nástrojů proto vy-
žaduje nemalou uměleckou invenci, nápaditost 
a hravost. Pokud se navíc na interpretaci podílejí 
umělci z rozdílných hudebních stylů a kultur, 
čeká nás většinou osvěžující kulturní prožitek. 

 Moravské klavírní trio (Jana Ryšánková 
– klavír, Jiří Jahoda - housle, Miroslav Zicha – 
violoncel lo), vyhlášený ansámbl s vlastním kon-
certním cyklem, si letos k novoročnímu koncertu 
přizval japonskou mezzosopranistku a sólistku 
tokijské Nikikai opery Miki Isochi. Primárius  
Moravského klavírního tria Jiří Jahoda ke spolu-
práci říká:  „Velmi si ceníme toho, že paní Isochi  
přijala naše pozvání. Tato vynikající umělkyně 
vystoupí s Moravským triem v České republice 
poprvé“. V jejím podání zazní temperamentní 
Carmen, lstivá Isabella z Italky v Alžíru nebo 
například líbezná Rosina z Lazebníka. Spolu 
s ní se posluchačům představí sopranistka 
Státní opery Praha Iveta Jiříková a basbaryto-

nista Jiří M. Procházka. V pestrém programu 
obecenstvo uslyší árie ze světoznámých děl W. 
A. Mozarta, G. Pucciniho, G. Bizeta, G. Rossi-
niho, G. Donizettiho a dalších autorů.

Z kaŽdÉ vStUPenky StokoRUna  
na PoMoC děteM beZ RodIny 

Stokoruna z každé vstupenky bude věno-
vána Sdružení pěstounských rodin. Děti, které 
přichází do náhradních rodin, se velmi často 
potýkají se zdravotním nebo psychickým handi-
capem. Rodiny se neobejdou bez kvalifikované 
podpory psychologa a sociálního pracovníka. 
Sdružení pěstounských rodin poskytuje pomoc 
desítkám osvojitelských a pěstounských rodin 
od roku 1995. Zapojuje se do změn systému, 
aby co největší počet dětí mohl žít v jedinečných 
rodinách a ne v ústavech. Výtěžek benefičního 
koncertu poputuje na podporu odlehčovací péče 
pro pěstouny, kteří se starají o problémové děti. 

MoRavSkÉ klavíRní tRIo
Moravské klavírní trio působí v současném 

složení od roku 1999. Soubor tvoří již vyzrálé 
umělecké osobnosti, díky čemuž dospěl k cha-
rakteristickému hudebnímu projevu – dokonalé 
souhře a nezaměnitelnému expresívnímu vý-
razu. Jeho uměleckým vedoucím je houslista 
Jiří Jahoda, v minulosti člen Pražské komorní 
filharmonie, Filharmonie Brno a koncertní mistr 
orchestru Městského divadla Brno, pianistka 
a docentka Janáčkovy akademie múzických 
umění Jana Ryšánková a violoncellista a peda-
gog Konzervatoře Brno a JAMU. 

Za dobu své již více než desetileté existen-
ce, ansámbl absolvoval stovky koncertů v ČR 
i v zahraničí, je pravidelným hostem nejrůzněj-
ších hudebních festivalů a podílel se na několika 
nahrávkách pro Český rozhlas. Nepřehlédnutel-
nou činností tria je spolupráce s operními sólisty 
všech hlasových kategorií, pro něž vznikla z pe-
ra violoncellisty nápaditá aranžmá světového 
operního a operetního repertoáru. 

Moravské klavírní trio je držitelem rekordu 
v rychlém hraní, kdy v rámci popularizace kla-
sické hudby vytvořilo v roce 2007 světový rekord 
v zahrání virtuozní předehry k opeře  Ruslan 
a Ludmila M.I. Glinky.

vstupné 100,- / 80,-  kč

MěStSká knIhovna InfoRMUje

PřIPRavUjeMe

Pondělí 2. 1. 2012  14 hodin
výstavní síň knihovny

lIteRáRní kaváRna
setkání s českou spisovatelkou Boženou Něm-
covou a jejím osudem

Přečtěte si za dlouhých zimních večerů:

česká literatura:
SOUKUPOVÁ, P.: Marta v roce vetřelce
SVĚRÁK, Z.: Nové povídky
BEZDÍČKOVÁ, E.: Moje dlouhé mlčení

Ze světové literatury:
ŠIRJAJEV, B.: Věčné světlo – Solovecké ostrovy 

v epoše GULAGu
BUBER-NEUMANNOVÁ, M.: Zajatkyní Stalina 

i Hitlera
FULGHUM, R.: Drž mě pevně, miluj mě zlehka

Pro děti:
KAHOUN, J.: Chumelení
KROLUPPEROVÁ, D.: Bubáček
PEROUTKOVÁ, I.: Anička na horách

napětí a fantasy romány:
KULHÁNEK, J.: Vyhlídky na věčnost
KEPLER, L.: Paganiniho smlouva
HUTAŘOVÁ, I.: Jedna vražda stačí

Další novinky a zajímavé tituly najdete na 
http://katalog.rajecjestrebi.cz a půjčit si je mů-
žete  vždy v pondělí a ve čtvrtek.

Z novÝCh knIh

Městská knihovna děkuje všem, kteří jí ochotně pomáhali během roku při různých akcích. 
Zvláště děkujeme čtoucím babičkám a dědečkům, kteří obětovali svůj čas a přišli si s dětmi 
číst; velký dík patří také těm, kteří nám pomáhali při Večerníčcích na zahrádce, zámeckému 
zahradníkovi za krásné přednášky a dalším obětavým lidem, kteří přinášeli fotografie a všeli-
jaké materiály z historie obce. Děkujeme i žákům a učitelům naší ZUŠ, jež obstarávali hudební 
doprovod k výstavám. P. Šamonilová

Poděkování
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Půjčovní doba o vánoCíCh
Upozorňujeme všechny čtenáře knihovny, že v době od 23. 12. do 1. 1. 2012 bude knihovna 

uzavřena. První půjčovní den v lednu v Rájci: 2. 1. 2012; v Holešíně 3. 1. 2012.

Pokojné vánoční svátky a mnoho 
štěstí v novém roce přeje všem 
městská knihovna.

Co Se děje ve školáCh

a tak žil ve výběhu sám. Po přednášce jsme si 
mohli samostatně prohlédnout další pavilony 
a přírodní expozice, např.:

-  tropickou halu Yucatan, kde našlo svůj 
domov víc jak 20 druhů zvířat a kde jsme 
se mohli setkat i s dávnou civilizací Mayů

- Amazonii s voliérou pestře zbarvených 
velkých papoušků ara

-  Ostrov lemurů kata
-  Stezkou běžce emu – australskou expo-

zici, kde se prochází volně mezi klokany 
a pštrosy

V ZOO by se dal strávit třeba celý den a po-
řád by bylo co poznat. Exkurze se nám moc 
líbila, klidně bychom všichni jeli znovu.

Šárka Mikulášková a 
Kamila Skřivanová, 9. A

exkURZe PRaha

Ve středu 5. 10. 2011 se vydala třída 
9. A v doprovodu paní učitelky A. Sehnalové 
a V. Staňkové za poznáním našeho hlavního 
města.

Po příjezdu jsme se ubytovali a vydali se 
do víru velkoměsta. Pozemní lanovkou jsme 
vyjeli na Petřín, zdolali schody na rozhlednu, 
odkud jsme se kochali nádherným výhledem 
na město. Dobře jsme se pobavili v zrcadlovém 
bludišti a vyrazili na Hrad. Zvolili jsme poněkud 
netradiční cestu přes Nový Svět, kde jsme k na-
šemu údivu narazili na opravdovou roubenku. 
Tu bychom v blízkosti sídla českých panovníků 
opravdu nečekali. Na Hradě jsme pozorovali 
těžkou službu hradní stráže, obdivovali šikov-
nost stavitelů chrámu svatého Víta a opravenou 
zlatou uličku. Po starých zámeckých schodech 
jsme opustili Hradčany a došli na Staroměstské 
náměstí, kde jsme mezi převážně zahraničními 
turisty očekávali odbíjení slavného pražského 
orloje. A pak rychle do našeho dočasného do-
mova, připravit se na večerní program. Čekala 
nás totiž návštěva Národního divadla. Seděli 
jsme až úplně nahoře u stropu, k jevišti jsme 
měli daleko, zato jsme si ale mohli dobře pro-
hlédnout celou krásně vyzdobenou budovu, 

která pro český národ tolik znamenala a stále 
znamená. Na jevišti exceloval moravský rodák 
Miroslav Donutil v komedii Sluha dvou pánů. 
Divadlo se otřásalo smíchem a herci si po 
skončení představení vysloužili dlouhotrvající 
potlesk. Nezapomenutelným zážitkem byla 
procházka večerní Prahou a pohled na krásně 
osvětlené Hradčany a Karlův most.

Druhý den jsme začali na Vyšehradě. Opět 
jsme se kochali krásnými rozhledy na město, 
připomínali si jména spojená s tímto místem 
a na vyšehradském hřbitově zapálili svíčky 
slavným osobnostem například Boženě Něm-
cové, Waldemaru Matuškovi a dalším. Na dva-
náctou hodinu jsme měli objednanou projížďku 
na lodičkách a Muzeum Karlova mostu. A proto-
že bylo krásné počasí, sluníčko svítilo jako o ži-
vot, vydali jsme ke Karlovu mostu z Vyšehradu 
pěšky. A opět to byla krásná procházka podél 
řeky Vltavy a podél Tančícího domu a Národ-
ního divadla. Do lodiček nás usadil sympatický 
lodivod Petr, který nás nejen povozil, ale také 
pobavil líčením různých zajímavých událostí 
spojených s Karlovým mostem, Kampou, Čer-
tovkou… Karlův most jsme si mohli potom projít 
sami a nasávat zvláštní atmosféru tohoto místa. 
Poslední zastávkou na naší exkurzi byl „Vác-
lavák“, tam jsme se posilnili na cestu a pak už 
se vydali na Hlavní nádraží, odkud nás rychlík 
dopravil zpátky domů.

Vlasta Staňková

jak se nám to líbilo?
Výlet se mi líbil. Nebylo vlastně nic, co by mě 

zklamalo. Nejhezčí byla Praha v noci.

Exkurze do Prahy se mi velice líbila, protože 
jsme se jako třída dali více dohromady a jsme 
všichni se všemi lepší kamarádi.

Výlet do Prahy se mi velice líbil. Nejvíc se mi 
líbila Petřínská rozhledna a lodičky. Na nějaký 
podobný výlet bych jela znovu.

Výlet do Prahy byl pěkný a vydařený. Všem 
se nám moc líbil, je škoda, že je jeden z po-
sledních.

Žáci 9. A

exkURZe Zoo Zlín – lešná

15. 9. 2011 jsme společně se žáky 9. B 
a 8. tříd vyjeli na přírodovědnou exkurzi do ZOO 
Lešná. Cesta byla dlouhá, ale nakonec jsme se 
dočkali a stáli před ZOO, zoologickou zahradou 
kontinentů. Za jeden den můžete navštívit Afriku, 
Asii, Austrálii, Ameriku a seznámit se s více než 
210 druhy zvířat.

Naše prohlídka začala přednáškou o af-
rických zvířatech. Dozvěděli jsme se spoustu 
zajímavostí o žirafách, zebrách a slonech. Bylo 
nám líto smutného lva, kterému umřela sestra, 

něCo Málo Z akCí v Září a říjnU 2011

13. 9. 2011 navštívili diváci ze 
7. – 9. tříd rájeckou sokolovnu 
a zhlédli představení Včera, 
dnes a zítra. Toto představe-

ní bylo vzpomínkou na skvělého komika Felixe 
Holzmanna. Přečtěte se několik ohlasů:

Dne 13. září se žáci celého druhého stupně 
vydali do sokolovny na představení „Včera, dnes 
a zítra“. Představení bylo zpestřeno výroky 
Felixe Holzmanna, který v ten den přesně před 
devíti lety zemřel. Myslím, že se představení 
všem líbilo, herci sklidili velký potlesk a obdiv.

Lucie Nečasová, 8. B

Na začátku přišel na pódium herec Miroslav 
Reil a poté David Šír, který hrál samotného Felixe 
Holzmana a odehráli první scénku. Celé před-
stavení se skládalo ze sedmi scének, přičemž 
tu poslední odehrál David Šír sám. Mezi každou 
scénkou hrála zpěvačka Markéta Zehrerová na 
banjo. Cílem představení bylo připomenout lidem 
zesnulého Felixe Holzmanna, který zemřel před 
devíti lety. Představení se mi líbilo a doufám, že 
se zde uskuteční zase něco podobného.

Dominik Pořízek, 8. B

felIx holZMann včeRa, dneS a ZítRa aneb PoCta legen-
dáRníMU koMIkovI a jeho neStátnoUCíMU hUMoRU

Napodobitel pana Holzmanna, pan Šír, nás 
pobavil devíti scénkami, např. Rozvod, Svači-
na, Ukulele, Včera, dnes a zítra… Všichni se 
náramně bavili. Moc se mi líbily písničky, které 
zazněly mezi jednotlivými scénkami. 

Eva Müllerová, 9. A

Herci byli šikovní, hráli moc dobře. Felixe 
Holzmanna jsem vůbec neznala, ale teď, když 
uslyším jeho jméno, hned se mi vybaví veselé 
scénky, které jsme viděli.  

Kamila Skřivanová, 9. A
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V závěrečných dnech měsíce září podnikli 
pedagogičtí a správní zaměstnanci školy studijně 
poznávací zájezd do nejjižnější části Moravy. 
Prvním místem, které jsme navštívili, byla had-
cová step u Mohelna. Na podzimním okruhu (se 
slušným převýšením) jsme se seznámili s faunou, 
flórou a geologickým složením naší nejznámější 
stepní oblasti v blízkosti řeky Jihlavy.

Další naše cesta se odvíjela směrem k bí-
tovskému penzionu Rumburak. Zde jsme získali 
přechodný příbytek s perfektním zázemím pro 
bydlení, sport, zábavu i stravování. V těsné blíz-
kosti se nachází hrad Bítov a na 
protější straně údolí zřícenina 
hradu Cornštejn. Obě památky 
jsme samozřejmě v krásném 
podzimním odpoledni navštívili.

Další den jsme si užili túru 
na státní zámek Vranov a přes 
několik kopečků prošli do Ra-

ZájeZd do Podyjí
kouska na hrad Hardegg. Cestu jsme zakon-
čili v Čížově za ostnatými dráty – naštěstí jen 
v muzeu totality.

Turisticky méně chtiví účastníci byli zatím 
dopraveni do Laa, kde využili místních bazénů 
k relaxaci a odpočinku. Večer jsme si užili při 
ochutnávce moravských vín s odborným výkla-
dem. V závěrečný den jsme navštívili Znojemský 
hrad s románskou rotundou svaté Kateřiny 
a městské podzemí. V rotundě jsme viděli fres-
ky z roku 1134, které jsou jednou z nejstarších 
památek na našem území.

Po přesunu do Mikulova jsme vy-
stoupali na Svatý kopeček a prohlédli 
si město. A pak už jen cesta domů. 
Užili jsme si krásný výlet v nádherném 
podzimním počasí. Velký dík patří or-
ganizátorům za perfektní organizaci 
a skvělé zážitky.

Mgr. Jan Nečas

něCo od nejMenšíCh

Moc děkujeme 
knihovnicím 
v Rájci-jestřebí 
za jejich práci 
pro školu
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Rájecké gymnázium 
připravuje zařazení nové-

ho volitelného předmětu pro studenty třetího 
ročníku čtyřletého studijního cyklu a odpoví-
dající třídu šestiletého studijního cyklu. Jedná 
se o dvojjazyčnou výuku vybraných kapitol 
z geografie, takzvaný ClIl (Content and lan-
guage integrated learning).
Co není ClIl:
-  Přednáška vedená v cizím jazyce
-  Výuka probíhající bez ohledu na jazykovou 

vybavenost studentů
-  Výuka zaměřená jen na několik nejtalentova-

nějších studentů
Co ClIl v geografii nabízí:
-  Kombinaci obou jazyků, s postupným navy-

šováním podílu angličtiny (v tempu odpoví-
dajícím adaptaci studentů).

-  Prostředí, kde chyby nejsou ostudou, ale 
prostředkem k dalšímu učení.

-  Vzdělávací obsah (téma) je stejně důležitý 
jako výuka cizího jazyka. Samozřejmě záleží 
rovnocenně na zvládnutí tématu jak v češtině, 
tak v angličtině.

-  Zvýšenou motivaci studentů díky řešení témat 
a problémů dnešního světa.

-  Zabývat se budeme tématy přesahujícími do 
dalších oblastí, takže je využijí nejen studenti 
maturující ze zeměpisu, ale obecně studenti 
mající zájem zejména o společenské vědy. 

ClIl – o kRok naPřed ve vÝUCe anglIčtIny

Např. problémy životního prostředí, lidská 
práva, ekonomický vývoj, změny v populaci…

-  Výuka využívá mnoho rozmanitých metod 
a přístupů, které vtahují studenty do děje 
a usnadní jim zapamatování nové slovní 
zásoby a užitečných obratů. Např. brain-
storming (bouře nápadů ve vašich mozcích), 
rozvoj kritického myšlení, volné psaní, psaní 
deníku, projektová činnost, práce s autentic-
kými texty (noviny, časopisy, webové strán-
ky), skupinová práce, prezentace, vzájemné 
učení, tvorba schémat, hledání příčin a dů-
sledků jevů…

-  Díky pestrosti použitých výukových metod 
dochází také k rozvoji učebních dovedností 
studentů a k rozvoji čtenářských dovedností. 
Zahraniční literatura (Marsh, 2008) uvádí, že 
studenti zapojení do CLILu dosahují lepších 
výsledků i v ostatních předmětech, protože 
se zlepšují v dovednosti chápat informace 
v kontextu, vyhledávat informace, formulovat 
myšlenky a sdělovat je.

-  Nedílnou součástí CLILu je pomoc učitele 
studentovi při vybavování si vhodných vý-
razů. CLIL je proto vhodný i pro studenty, 
kteří v angličtině dosahují jen průměrných 
výsledků. Obsah komunikace je důležitější 
než gramatická dokonalost.

Mgr. Michaela Míčková, učitelka Bi, Ze, Aj

Na gymnáziu v Rájci-Jestřebí začal dvouletý 
Comenius projekt, kde jsou našimi partnery 
Francie, Švédsko, Nizozemsko, Finsko a Ně-
mecko. Ze všech těchto zemí k nám v týdnu 
2. – 9. 11. 2011 přijeli studenti a učitelé na 
první projektovou schůzku.

Setkání bylo mimořádně vydařené. Nabitý 
program všechny nadchnul, každý si vybral 
z bohaté nabídky pracovních i poznávacích 
činností ty, které právě jeho opravdu zajímají. 
A že bylo z čeho vybírat! 

Obecně největší úspěch sklidila návštěva 
tanečních – naši studenti totiž měli zrovna 
prodlouženou. Zahraniční hosté dokázali 
svými písněmi z pódia roztleskat sál a pro 

vykRočIlI jSMe PRavoU nohoU!
všechny to byl velmi emotivní večer. Doslo-
va uneseni byli ale i návštěvou Moravského 
krasu, Prahy a Brna. Téměř čtyři hvězdičky 
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z pěti získala i návštěva pivovaru v Černé Hoře 
a přírodovědná procházka kolem rudických 
jezírek. Všechny výlety měly něco společného 
s matematikou, tématem našeho projektu.

Aktivit ve škole bylo také dost a studenti 
byli velmi soustředění. Ono to ani jinak nejde, 
když se pracuje v mezinárodních skupinách. 
Spolupráce se dařila lépe, než mnozí očekáva-
li. Seznámení se školou, hudba, sport, vaření 

a spousta matematických úkolů, porovnávání 
školství v zemích jednotlivých účastníků i se-
známení s Janem Amosem Komenským, to vše 
bylo pro studenty přínosné.

Nejvíce však evidentně získali z osobních 
kontaktů. Neděle strávená v hostitelských ro-
dinách dostala od cizinců nejvyšší možné oce-
nění. Rozlučkový večírek s folklórní hudbou 
se umístil hned za návštěvou našeho hlavního 
města! Děkujeme Základní umělecké škole za 

koncert, hosté si ho velice 
chválili.

Poděkování patří i před-
stavitelům Rájce-Jestřebí. 
Přijetí učitelů panem staros-
tou bylo vřelé a procházka 
městem s následným občer-
stvením dokonale připrave-
ná. Mám vzkázat, že nejvíce 
si cenili snahy o komunikaci 
v angličtině. Bylo to velmi mi-
lé, stejně jako květiny a dár-
ky, které si odnesli.

Při loučení padla opa-
kovaně slova o nemožnosti 
udržet tak vysokou laťku, 
jakou jsme setkáním v Čes-

ké republice nastavili. Hluboce si vážím 
práce všech mých kolegů, vedení školy 
a studentů, kteří něco takového svým úsilím 
umožnili. Slzy při loučení a děkovné dopisy 
od ředitelů partnerských škol, ubytovaných 
studentů a také od jejich rodičů jsou nám 
největší odměnou.

Kateřina Pernicová
Koordinátorka projektu Matematika: 

univerzální jazyk a pas do okolního světa.

Středa 2. 11.
Příjezd do Rájce-Jestřebí

Čtvrtek 3. 11.
Oficiální přivítání ředitelem školy
Prezentace projektu koordinátorem projektu 
Představení partnerských škol
Prohlídka školy
Prezentace o České republice a regionu
Fotografování projektového týmu
Zahájení soutěže o projektové logo
Oběd
Návštěva Punkevních jeskyní a řešení mate-
matických úloh v Moravském krasu
Návštěva výuky tanečních – prodloužená

Pátek  4. 11.
Vyučovací hodina o logaritmech (důležité pro 
odpolední cestu v přírodě)
Sledování výuky matematiky 
Systém výuky v České republice, porovnání 
systémů v zemích partnerských škol
Oběd
Řešení přírodovědných úkolů s využitím GPS 
navigací v okolí Rudických jezírek
Prohlídka pivovaru v Černé Hoře

Sobota  5. 11.
Návštěva Prahy

PRogRaM RájeC-jeStřebí, 2. – 9. lIStoPad 2011

Neděle 6. 11.
Studenti: den s rodinami
Učitelé: porada, projektové práce

Pondělí 7. 11.
Skupinová práce o Janu Amosu Komenském
Prezentace české hudby studenty školy
Prohlídka rájeckého zámku
Oběd
Učitelé:  setkání se starostou města Rájec 
 -Jestřebí
 vyjížďka na kolech 
Studenti:  sport – kubb
Astronomická přednáška
Vaření – místní nepečené cukroví
Malý harmonikový koncert (ZUŠ Rájec-Jestřebí)

Večírek na rozloučenou s folklórní hudbou

Úterý 8. 11.
Matematika beze slov (příklady připravené 
studenty)
Tvorba PWP prezentací o projektovém týdnu
Finále soutěže o logo projektu
Oběd
Návštěva Brna

Středa 9. 11.
Odjezd
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MotÝlek v říjnU 2011

Podzimní sportování 
s Motýlkem – 8.10.2011

Opravdu podzimní 
sychravé počasí nás če-
kalo v tuto říjnovou sobo-

tu. Sluníčko se na nás ale také smálo. Jeli jsme 
vlakem do Blanska. Odtud jsme se odebrali 
procházkou do SKATEPARKU. Dětem jsme 
nasadili přilby a kolečkové brusle a hurá na to. 
Některé děti stály na bruslích poprvé, ale „obuly 
se do toho“. Brzy jsme mohli zahájit olympiádu. 
Děti závodily. Jezdily také na kolech a na skate-
boardu, zdolávaly překážky. Venkovní podzimní 
sportování jsme vystřídali plaváním v krytém 
bazénu. Tam se děti také vyřádily!!! Posvačili 

jsme a ukončili olympiádu medailemi a sladkou 
odměnou (Kindervajíčkem). Děti spokojeny 
dorazily v pořádku domů.

…na Okresním finále střed-
ních škol ve stolním tenisu, které 
se konalo z pověření OR AŠSK 
Blansko dne 25. října 2011 v tělo-
cvičně Gymnázia Rájec-Jestřebí. 
Naše škola se ujala pořadatelství 
již druhým rokem a doufáme, že 
v příštím roce budeme moci na-
bídnout soutěžícím lepší pod-
mínky a to díky přístavbě, kterou 
škola připravuje.

Kromě naší školy se okresního 
finále zúčastnily další čtyři školy 
z regionu. Jednotlivé školy  repre-

dRUŽStev bylo tentokRát víCe jak Stolů…

zentovala chlapecká družstva, 
kde se utkal každý s každým na 
dva vítězné sety. 

Herní vyspělost i výkony 
mnohých hráčů byly vyrovnané, 
což potvrzuje i skutečnost, že 
před závěrečným utkáním měla 
tři družstva stejný počet bodů 
za vítězství. Teprve v posledním 
utkání celého turnaje se rozhodlo 
o vítězi, kterým se stalo družstvo 
ze SOŠ a SOU André Citroëna, 
Boskovice. Všem děkujeme za 
účast a vítězi blahopřejeme. 

Mgr. Dušan Dvořáček
vyučující TV

jedeMe na vÝlov
Je pátek 18. listopadu, 6 hodin ráno. Před 

budovou rájeckého gymnázia se shromažďuje 
hlouček studentů, frekventantů biologického 
semináře, kteří se vydali se svou vyučující  na 
výlov jednoho z pohořelických rybníků. 

Škola ještě dřímá, ponořena do tmy, i my 
bychom si ještě trochu zdřímli. A z postele se 
nechce asi ani panu řidiči, vždyť už tady měl být! 
Za necelou čtvrthodinu přijíždí i on se svým mikro-
busem. Příčinou krátkého zdržení byla námraza 
na silnici. Oddechli jsme si, chceme výlov vidět 
od začátku, proto musíme přijet včas. Nasedáme 
a o půl osmé už jsme na hrázi Starého rybníka, 
kde se setkáváme s panem Ing. Vavřinou, zoo-
technikem pohořelického rybářství. 

Rybník je zahalen v mlze, ale v dálce roze-
znáváme siluety rybářů a slyšíme povely, aby 
výlov zdárně a co nejrychleji pokračoval. Asi po 
hodině je síť konečně u břehu a v ní se zmítají 
stovky ryb. Zahlédli jsme v ní i vzácnost, docela 
bílého sumce – albína. Na břehu, možná pro nás 
nezasvěcené, začíná ten pravý mumraj. Po chvíli 
běží všechno jako na drátku. Do připravených 
kádí se třídí úlovek podle druhů ryb, auta pak od-
vážejí vánoční kapry do sádek v areálu rybářství.

Pozorujeme náročnou práci rybářů, fotíme 
ulovené ryby a posloucháme odborný výklad. 
Dozvídáme se mnohé o historii rybníkářství 
na Pohořelicku, seznamujeme se s organizací 
výlovu, povídáme si o současném chovu ryb 
a jeho úskalích. Když už jsme hodně promrzlí, 
odebíráme se na exkurzi do teplé líhně a na 
prohlídku sádek v areálu rybníkářství.

Exkurze byla pro nás určitě přínosná a bez-
pochyby zajímavá. A je třeba dodat, že nebyla 

samoúčelná, protože byla součástí dlouhodo-
bého projektu „Terénní výuka k environmentální 
výchově“, který je rájeckým gymnáziem reali-
zován v rámci programu Vzdělávání pro kon-
kurenceschopnost a je také z tohoto programu 
finančně podpořen.

Projekt zahrnuje výuku studentů a jejich 
samostatnou práci v přírodě a zpracování  zís-
kaných informací  zaměřených na různé eko-
systémy. Jedním z nich je ekosystém rybník. 

Už na podzim studenti biologického semináře 
navštívili NPR Lednické rybníky, kde se seznámili 
s vodními a pobřežními rostlinami, pozorovali 

hnízdiště volavek a čápů, fotografovali 
ptáky na hladině, ve vzorku vody pozo-
rovali ve škole mikroskopické organiz-
my. Konečnou tečkou za projektovou 
akcí bude zpracování všech informací 
a prezentace podle zadaných úkolů. 
Pro rájecké studenty to znamená práci 
nad rámec jejich školních povinností, 
ale zároveň i obohacení jejich vědo-
mostí a dovedností. Přeji jim, aby se 
jim práce vydařila.

Mgr. Eliška Pantůčková
vyučující biologie na gymnáziu
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Co je dobré vědět o kojenecké mléčné výživě 
– 10.10.2011

Dnešní beseda byla o výživě vůbec. Mamin-
ky se dozvěděly o energii a energetické hodnotě 
potravin, o růstu dětí a růstových grafech. Také 
o kojení a bankách mateřského mléka. Sa-
mozřejmě jsme nezapomněly i na téma Co je 
důležité vědět při přípravě kojeneckého mléka. 
A ještě navíc jsme stručně mluvily o nejno-
vějších informacích v oblasti alergií a výživy. 
Zajímavá byla na závěr doporučení společnosti 
ESPGHAN – Evropská společnost pro pediatrii, 
gastroenterologii, hepatologii a výživu. Společ-
nost Hero odměnila maminky dárky pro děti a in-
formativními letáčky. Beseda se nám vydařila, 
maminky odcházely se svými dětmi spokojeny. 
Těšíme se na příští besedu o vitaminech!

Podzimní prázdniny – 26.10. 27.10.2011
Středa 26.10.2011

Nejprve jsme si vyzdobili nová trička – podle 
vlastní fantazie (foukacími fixy, textilními fixy). 
Potom jsme si stejným způsobem malovali 
i deštníky. Seznámili jsme se s novými kama-
rády, kteří za námi poprvé přišli (zahráli jsme si 
hry). Vydali jsme se po skupinkách na podzimní 
cestu za pokladem. Cestou jsme si donesli 
nejen nové zážitky, ale i bláto na svých botách. 
Po návratu jsme poobědvali. Odpoledne jsme 
malovali ježky s obtisky listí a vyráběli pavouky 
z kaštanů. Nechyběla ani slíbená ZUMBA. 
Dětem se ani nechtělo odcházet z klubovny. 
První podzimní prázdninový den se jim moc líbil 
a těšily se na další.

čtvrtek 27.11.2011
Druhý den podzimních prázdnin proběhl 

opět v příjemné atmosféře. Nejprve děti do-
kázaly svoji odvahu na strašidelné cestě po 
světýlkách uvnitř sokolovny. Odměněny za 
statečnost došly šťastně až do klubovny. Zde už 
jsme postupně s příchozími ze stezky odvahy 
vyráběli podzimní dekorace – věneček z březo-
vého proutí s ježky a podzimními plody … 

Před obědem jsme se vypravili hledat ztra-
ceného dráčky podzimní přírodou. Nakonec 
jsme ho našli zahrabaného v hromadě proutí 
a listí. První dva nejlepší hledači dráčka dostali 
medaili (sladkou Fidorku). Po dobrém obědě 
jsme hráli hry a tančili opět v rytmu Zumby. Do-
konce nás překvapili i kluci Davídek a Kuba – vy-
trvalí a šikovní tanečníci. Budoucí mistři tance… 

Nakonec jsme si pro radost udělali usmě-
vavého dráčka v květináči. Při odchodu se děti 
ptaly, co budeme dělat zítra. Jenže podzimní 
prázdniny už bohužel končí  .

Hledáme dráčka

Za kolektiv Centra Motýlek
Jana Sedláková

Přejeme všem příznivcům Centra Motýlek a ostatním občanům naše-
ho města požehnané prožití svátků vánočních, hodně spokojenosti, 
vzájemné úcty, lásky a pomoci. do nového roku 2012 splnění všech 
očekávání, rodinnou pohodu a jen to nejlepší.

Za Centrum Motýlek alena hrbková

nocování s Motýlkem 
 •  Vážení rodiče, milé děti, chcete se dobře 

pobavit a zažít něco nového?
 Sbalte si batůžek, pyžamko, muchlálka  

a přijďte si zasoutěžit, zažít dobrodružství 
a zahrát plno her s ostatními dětmi ze škol 
a školek ze širokááá, dalekááá. Můžete se 
těšit na noční stezku odvahy, soutěže, noc 
ve spacáku, výbornou snídani a v nepo-
slední řadě spoustu legrace, nových zážitků 
a kamarádů.

 •  Kdy: 10.12.2011 od 17:00 hod, ukončení 
11.12.2011 v 10:30 hod 

 •  Kde: KD Sokolovna Rájec-Jestřebí – klubov-
na Motýlek

 •  Cena: 120 Kč/osoba, v případě sourozenců 
200 Kč/páreček (platbu přijímáme v hoto-
vosti v den nástupu na akci)

 •  S sebou: spacák, karimatku, malý polštářek, 
bavlněný šátek, baterku, pyžamo, teplé 
oblečení a obuv, pláštěnka, večeře (dle uvá-
žení rodičů), hygienické potřeby, přezůvky, 
botasky (nebo tenisky) dovnitř

 •  Zajištěno: snídaně, pitný režim (po celou 
dobu akce), odborný pedagogický dohled 

•  Vedoucí:  
Iva Jabůrková - Pokorná: 732 465 238, 
Kateřina Pokorná: 724 787 258 

vánoční dárečky pro radost
 aneb sobotní vyrábění dárků k Vá-

nocům + vánočních dekorací 
 •  Kdy: sobota 17.12.2011  

od 14 – 16 hod
 •  Kde: klubovna Motýlek,  Sokolovna 

Rájec-Jestřebí
 •  Cena: příspěvek na materiál  

40,- Kč
 •  Lektor: Jana Sedláková 

jednoRáZovÉ akCe -  PRoSIneC 2011

vánoční sportování
 •  Zveme děti, mládež i rodiče na zábavné 

sportovní dopoledne, s florbalem, fotbalem, 
basketbalem, vybíjenou.... 

 •  Kdy: 27.12.2011 (úterý o vánočních prázd-
ninách) od 9 – 12 hod

 •  Kde: tělocvična Gymnázia Rájec-Jestřebí
 •  S sebou: sportovní oblečení, obuv do tě-

locvičny, florbalku, pití, svačinu, (vánoční 
cukroví na ochutnávku)

 •  Lektor: Jana Sedláková
 •  Děti mohou přijít samy (dozor bude zajištěn) 

nebo i s rodiči. Vytvoříme sportovní družstva 
i s nimi. Nesportovci si přijdou také na své – 
fandit potřebujeme!!

Masáže kojenců
 •  Jsou určeny pro rodiče dětí a kojenců. 
 •  Délka kurzu 6 lekcí, jedna lekce trvá 45 min..
 •  S sebou potřebujete přebalovací nepropust-

nou podložku
 •  Lektor: Blanka Matušková 
 •  Cena za kurz 450,- Kč
 •  Skupina na masážích 4 – 8 maminek  

– osobní přístup, příjemná atmosféra
 •  Kurz bude otevřen při přihlášení minimálního 

počtu maminek  

PRavIdelnÉ aktIvIty 
– PRoSIneC 2011

 Pravidelné kroužky  
se nekonají: 

   24.12.2011 – 1.1.2012
   – vánoční prázdniny
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více informací najdete na webových stránkách  www.centrum-motylek.cz
kontakt: cmotylek@seznam.cz nebo tel: 602 409 946

RoZPIS StoMatologICkÉ lSPP

SPolečenSká kRonIka

SLUŽBA JE SLOUŽENA OD 8:00 DO 12:00 HODIN

  3.12. MUDr. Pokorná M. Blansko, Gellhornova 9 516 412 422
  4.12. MUDr. Pokorný M.  Blansko, A. Dvořáka 4 516 417 621
10.12. MUDr. Ševčíková R. Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 454
11.12. MUDr. Roth Ostrov, Zdrav. středisko 516 444 326
17.12. MUDr. Řehořek Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 453
18.12. MUDr. Řehořek Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 453
24.12. MUDr. Semrádová Sloup, Zemspol, 221 516 435 203
25.12. MUDr. Staňková Jedovnice, Zdrav. středisko 516 442 726
26.12. MUDr. Stojanov Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 451
31.12. MUDr. Hošák Adamov, U Kostela 4  516 446 428
      
  3.12. MDDr. Kučerová P. Lysice, Komenského 429 516 472 460
  4.12. MUDr. Kutlíková Boskovice, Lidická 8 516 453 997
10.12. MUDr. Loskot Svitávka, Hybešova 197  516 471 210
11.12. MUDr. Lukeš Boskovice, Smetanova 24    516 454 046
17.12. MUDr. Mikulášková Letovice, Mánesova 468/2 516 474 488
18.12. MUDr. Padalík Boskovice, Nemocnice Boskovice 516 491 263
24.12. MUDr. Paděrová Šebetov, 117  516 465 452
25.12. MUDr. Pernicová Boskovice, Vodní  95 (Minerva) 516 494 138
26.12. MUDr. Sládek Velké Opatovice, nám. Míru 492 516 477 319
31.12. MUDr. Srpová Letovice, J. Haška 12 604 760 665

Mimo výše uvedenou je služba zajištěna  v Brně, Úrazová nemocnice, Ponávka 6,
tel. 545 538 111. Úrazová nemocnice v Brně, Ponávka 6, tel. 545 538 111 službu zajišťuje ve 
všední dny od 17.00 hodin do 7.00 hodin. O sobotách, nedělích a svátcích nepřetržitě 24 hodin.

logopedické poradenství
•  Logopedické poradenství by bylo mož-

né v úterý. Stimulační skupinky pro děti 
od 3–6 let by probíhaly 1x týdně v út od 
10–10.45 hod nebo od 15.15 - 16 hod. Cena 
je 30,-Kč na dítě. Podle zájmu logopedické 
poradenství zprovozníme. 

•  Budete-li mít zájem nebo dotaz, ozvěte se 
nám na e-mail:

  cmotylek-logopedie@seznam.cz .

na Rok 2012 PřIPRavUjeMe
výtvarná dílna 
•  Náplní výtvarné dílny bude osvojení základ-

ních technik kresby a malby. Naučíme se 
namalovat portrét či krajinu, vyzkoušíme si 
i netradiční výtvarné techniky. Nezapome-
neme ani na volnou tvorbu, která vychází 
z vlastní představivosti.  Současně se zá-
bavnou formou seznámíme s významnými 
osobnostmi výtvarného umění.

•  Od 9.1.2012 vždy každé pondělí jednou za 
14 dní

Centrum Motýlek otvírá

Výtvarnou dílnu
Náplní výtvarné dílny bude osvojení základních technik kresby a malby. 

Naučíme se namalovat portrét či krajinu, vyzkoušíme si i netradiční 
výtvarné techniky. Nezapomeneme ani na volnou tvorbu, která vychází 

z vlastní představivosti.  Současně se zábavnou formou seznámíme 
s významnými osobnostmi výtvarného umění.

Od 9.1. 2012 vždy v pondělí jednou za 14 dní

Děti od 7 – 15 let ……..   14:00 – 15:45 h

Dospělí………………… 16:00 – 17:45 h

Cena za 10 lekcí – 200 Kč na osobu + materiál

Srdečně zve lektorka Mgr. Dana Hrubá
Více informací na www.centrum-motylek.cz nebo tel.602 409 946

blahopřejeme rodičům narozených dětí:
Valerie Geročová, Vojtěch Bracek

blahopřejeme našim spoluobčanům, kteří se narodili v měsíci prosinci:
Jitka Škorpíková, Marie Filoušová, Anna Tihonová, Rudolf Novotný, Jiří Čepa, Jiřina Kučerová, 
Josef Čupr, Ludmila Skotáková, Rudolf Hlavica, Milan Hrachovina, Věra Vašková, Marie Kučerová, 
Vlasta Janků, Marta Kalvodová, Ilonka Máchová, Jiří Krejčíř,Zdeněk Švec Ing., Božena Valíčková, 
Věra Kučerová, Olga Opatřilová, Marie Novotná, Jiřina Kulajtová, Arnošt Stloukal, Hedvika Kudová, 
Božena Macháčková, Marie Jirušová, František Konečný
Karolín:  Helena Vašíčková
Holešín: Libuše Sehnalová, Jan Souček

odešli z našich řad
V měsíci listopadu zemřel pan RNDr. Vratislav Nechuta, CSc.

Sňatky: (zveřejňujeme jen ty snoubence, kteří dali souhlas)
Státní zámek Rájec nad Svitavou
22.10.  Jiří Ryšavý, Brno – Petra Němcová, Rájec-Jestřebí



 24  25 SPolečenSká kRonIka něCo Z hIStoRIe

INFORMACE PRO OBÈANY ÈESKÉ REPUBLIKY

Ministerstvo vnitra, odbor správních èinností, øíjen 2011

ODSTÁVKY VYDÁVÁNÍ e-PASU A OBÈANSKÝCH PRUKAZU

18. listopadu 2011
nebude mozné zádat o vydání e-pasu ani e-pasy pøedávat.

V souvislosti s pøechodem na výrobu nového typu obèanského prùkazu 

lze pozádat o vydání stávajícího typu obèanského 
prùkazu se strojovì èitelnými údaji nejpozdìji do 

 - pokud je zádost podána na 
nepøíslušném obecním úøadu obce s rozšíøenou 
pùsobností (mimo místo trvalého pobytu) nebo na 
matrièním úøadu

 - pokud je zádost podána na 
obecním úøadu obce s rozšíøenou pùsobností podle 
místa trvalého pobytu,

- 30. listopadu 2011

- 14. prosince 2011

lze pozádat o vydání e-pasu nejpozdìji do
 - pokud je zádost podána                

v zahranièí na zastupitelském úøadu
 - pokud je zádost podána                    

na obecním úøadu obce s rozšíøenou pùsobností. 
V dobì  
nebudou e-pasy ani pøedávány.

- 16. prosince 2011

- 19. prosince 2011

od 27. prosince 2011 do 30. prosince 2011 

V dobì  lze 
vydat obèanský prùkaz typu "BLESK" s dobou platnosti 
1 mìsíc bez správního poplatku.

od 15. prosince 2011 do 30. prosince 2011

Vydávání cestovních pasù typu "BLESK" se odstávky 
netýkají.

DOSAVADNÍ OBÈANSKÉ PRUKAZY ZUSTÁVAJÍ V PLATNOSTI
PO DOBU V NICH UVEDENOU. 

V srpnu mne navštívil v bytě mé matky na 
Cejlu Mir. Plaňava, který prý se dozvěděl, že 
mohu opatřit spojení s komunisty a pozval mě 
na schůzku s škpt. Jelínkem. Setkali jsme se 
na Veveří k malému rozhovoru a večer v ulici 
B. Macků k novému. Potom jsme byli v kavárně 
Novotný na Pekařské ulici. Na těchto schůzkách 
jsme řešili možnost styků mezi nimi a komunisty. 
Všechny rozhovory se opakovaly na počátku 
školního roku v září v Rájci, kam přijel Jelínek 
s Konečným.

Byla to 1. otázka cíle. Formoval jsem jej 
takto. Oba směry chtějí usilovat o samostatnost 
Československa. Ale už dále byly neshody. 
Zatím co důstojníci tvrdili, že nápravu starého 
nepořádku politického a sociálního, může učinit 
jen nepolitické a nestranické vedení vojenské 
po dobu 1 roku, tvrdili komunisté, že to musí být 
lidová demokracie. Diskuse přecházely často na 
diskuse o zřízení sovětském.

2. otázka cesty, nebyla zevrubna probírána. 
Byl to zpočátku neodůvodněný optimismus, 
že diplomatická jednání a dokonce i sám pakt 
Německo – sovětský, povedou k vytvoření sa-
mostatného Československa, který k tomu vedl. 
Proto také rozhovory pozdější se stále a stále 
vracely k otázce, jaké jsou vlastně úmysly Sovět-
ského svazu. O samostatnou akci Českého lidu 
jít nemohlo. Komunisté, jako jsem uvedl v předu, 
říkali ve svých prohlášeních, že dělnictvo je síla 
a je potřeba vytvořit jednotu všeho lidu, která 
si vynutí změny. Jako nejsilnější prostředek 
má generální stávku. Čím dále více však po-
čítali s evropským a tedy i německým vývojem 
ve směru k socialismu a demokracii. To bylo 
zejména po sjednání smluv se SSSR. Proto 
nechtěli proti sobě stavět lid čsl. a lid německý. 
Proto se nepostavili ani na stranu imperialistic-
ké a kapitalistické Anglie a Francie. Volání po 
osvobození našeho lidu však v Prohlášeních 
KS zůstávalo. Naproti tomu věřili snad zástupci 
inteligence i vojáků, že Anglie s Francií bojují 
i za samostatnost Československa. O pomoci 
tomuto boji se však nemluvilo. Uvedu tu 2 výro-
ky, které to dokreslují.

1. Potřebu společného postupu dokazoval 
Jelínek takto.

Má vÝPověď – oldřICh blaŽek
2. část:

„Není možné, aby na některý úřad např. 
přišla skupina vaše, vojenská aj., a aby se potom 
domlouvaly.“

Podle mínění dr. Konečného též bylo úkolem 
výboru připraviti rozdělení úřadů tak, aby opět 
nepřišla k moci stará byrokracie a staří politikáři.

Viděl jsem tedy, že oběma skupinám jde 
spíše o cíle politické než o vojenskou cestu. 
Právě proto jsem pokládal za potřebné a stejně 
i sekretáři strany, udržovat s nimi styky i dále, 
i když se zdálo, že nejsou příliš účelná. I tu jsem 
dokazoval nemožnost, aby nějaký samozvaný 
výbor obsazoval úřady a hospodářská místa, to 
že je úkolem lidu v novém státě.

2. Podle sdělení O. Černého prohlásili totéž 
zástupci vojáků některému z obou sekretářů 
(Kouckému, Krátkému nebo Peškovi). Naše 
akce může začít, až bude vlastně rozhodnuto. 
I když se tedy teoreticky připouštěla možnost 
naší vnitřní pomoci, prakticky o ní nikdy nebylo 
jednáno.

Diskuse o příští formě státu měly doplněk 
aktuálnější. Jak má být vytvořeno vedení, jakýsi 
zemský výbor? Zatímco vojáci žádali jakési 
zařazení pod nepolitické a nestranické vedení 
vojenské, žádali komunisté demokratické vedení 
složené ze zástupců organizací i existujících 
legálně. Mělo být tak působeno i legální orga-
nizace, zejména na národní souručenství, aby 
opravdověji zastupovalo národní a sociální 
tužby našeho lidu a bránilo české požadavky. To 
odpovídalo na obou stranách právě politickým 
a nikoli vojenským cílům. Je tedy patrno, že i tato 
organizace byla více politická než vojenská. 
A proto nemohlo dojít k dohodě.

Podle návrhu skupiny inteligence měl být 
vytvořen 3 členný výbor nebo spíše sekretariát, 
v němž jsem měl zastupovat dělnickou skupinu. 
Komunistická strana mi měla dát 1. plnou moc, 
abych jednal autoritativně, rozhodnutí měla být 
závazná i pro mě.

2. Komunistická strana měla dát seznam 
svých krajských zástupců, kteří by vešli ve styk 
se zástupci obou druhých skupin.

Ad 1.) Prohlásil jsem, že do jisté míry mohu 
ihned rozhodnout, bude-li některé omezení při-
jatelné pro stranu. Každý její zástupce se musí 
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řídit zásadou komunistického učení. Prakticky 
však se strana nemusí podřídit, musím si vyžá-
dat souhlas odpovědného zástupce.

Ad 2.) Požádal jsem nového sekretáře Kouc-
kého, kterému jsem byl představen po odchodu 
Markově Popelou v parku u židenického nádraží 
a s nímž jsem se několikráte setkal na týdenních 
schůzkách, jež byly předem smluveny a konaly 
se jednou v Obřanech v lese, několikrát na 
Kolišti na prostřední aleji, aby mi opatřil jména 
takových nástupců strany. Koucký mi sjednal 
schůzku se zemským ministrem, kterému mne 
představil Popela. S Popelou jsme se sešli ve 
3 hodiny na konečné stanici v Obřanech, se 
zemským ministrem na cestě k Bílovicím. Jeho 
jméno Pešek jsem se dozvěděl až později od 
Kouckého nebo Černého. Mluvil jsem s ním jen 

tam. Musil jsem mu vylíčit můj vývoj politický, 
informoval jsem ho o dosavadních jednáních 
a žádal jsem o rozhodnutí.
 dostal jsem tyto instrukce:
1)  S důstojnickou skupinou bude moci strana 

spolupracovat až tehdy, když se vzdají hesla 
„vojenské nepolitické vedení příštího státu“. 
To je heslo politické a reakční.

2) Z tohoto důvodu nemůže strana jmenovati 
své zástupce v krajích.

3) Já, že jsem povinen jednati s oběma skupi-
nami dále a přesvědčovati je o nevhodnosti 
tohoto hesla. Doporučovati demokratičtější 
výbory.

4) Strana nemůže též dáti své zástupce lidem 
příliš romantickým, jakými se někde vojáci 
ukázali.

Pokračování příště

To, že každý dům má své číslo, dnes dávno 
bereme za naprostou samozřejmost, a konec-
-konců – v dnešní době si už jiný stav ani nelze 
představit. Čísla domů mají opodstatnění pro 
úřední a správní účely, potřeby pošty, i pro ori-
entaci každého jednotlivce při hledání konkrétní 
budovy. Z tohoto hlediska může být zajímavé, že 
označení domů čísly nemá zase až tolik hluboké 
kořeny a v rámci dějin jde o událost patřící k těm 
spíše mladším. Vždyť od okamžiku, kdy se čísla 
objevila na všech domech, uplynulo v letošním 
roce „teprve“ 240 let…

Číslování domů je samo o sobě plod rozvoje 
byrokracie v novověku, kdy se zahušťovala síť 
úřadů, ustalovaly se moderní způsoby úřadování 
a v souvislosti s tím se zvyšovaly také potřeby 
a nároky těchto jednotlivých úřadů, projevující 
se mimo jiné v nutnosti mít k disposici přesné 
a hlavně stabilní, neměnné a spolehlivé evidenční 
údaje. Souvislost však lze hledat také v stále 
dynamičtějším rozrůstání měst, kde označování 
domů podle tzv. domovních znamení už přestá-
valo v praxi dostačovat.

Záhy se čísla domů začala objevovat i v dal-
ších typech písemností, které nelze označit 
jako vyloženě úřední materiál, kupř. v matrikách, 
kde (zvláště z dnešního hlediska, kdy k těmto 
starým matrikám přistupujeme jako k cennému 
historickému dokumentu) přinesla mnohem lepší 

o číSlování doMů
možnost určení konkrétní osoby, než tomu bývalo 
dříve, zvláště pak v obcích s hojným výskytem 
stejných příjmení. Totéž platí rovněž o snazším 
zjištění přesného místa, kde jednotlivec v obci 
bydlel.

Ovšem nejen nejrozmanitější úřední účely 
vyvolávaly nutnost zavedení jednotného systému 
ve značení domů – s rozvojem úřadů se zvětšoval 
objem písemností, které bylo potřeba doručovat, 
s rozmachem gramotnosti stoupalo množství 
poštovních zásilek i mezi jednotlivými lidmi. 
Rozšiřovala a modernizovala se tedy síť pošt, 
což mj. vedlo (ruku v ruce s rozvojem dopravní 
infrastruktury, zvláště železnice) také k zpřesňo-
vání názvů měst a vesnic. Proto se od 19. století 
začaly objevovat ustálené úřední názvy obcí typu 
„Rájec nad Svitavou“ namísto dřívějšího „Rájec“. 
Takové názvy měly zpřesnit lokální určení kon-
krétní obce zejména pro adresování poštovních 
zásilek, urychlení jejich doručení a zamezení 
případnému „toulání se“ zásilky. Důležitost měly 
též pro správní potřeby, používaly se při pojme-
novávání železničních stanic, a objevovaly se 
u častěji se vyskytujících místních jmen. Mějme 
na paměti, že uvedení názvu obce bylo prvotním 
údajem pro doručení společně s udáním adresy 
konkrétního člověka, která však přišla na řadu 
až poté, co zásilka doputovala do správné obce. 
Tuto praxi koneckonců starší občané jistě dobře 

znají, neboť poštovní směrovací čísla, která jako 
základní údaj pro doručení doplnila názvy obcí, 
se začala v praxi užívat až od 1. 1. 1973 hlavně 
z důvodu zavádění poloautomatických a auto-
matických strojů k třídění zásilek. S ohledem na 
úřední potřeby bylo navíc nutné sjednotit různící 
se a někdy nestabilní podoby místních jmen 
včetně označování jednotlivých domů, a ustálit 
zde určitý řád i pro případné změny nebo úpravy.

Ale to odbočujeme, byť ne snad zcela zby-
tečně, vždyť (nejenom) v historii nestojí nic samo 
o sobě, ale má tu více, tu méně široké souvislosti. 
Celá výše nastíněná problematika je však nejen 
zajímavá, ale i obsáhlá a vydala by sama o sobě 
na delší „povídání“. Zpět však k číslům domů:

Plošné a povinné očíslování domů je jedním 
z řady výsledků tzv. tereziánských a josefinských 
reforem, které zásadním způsobem změnily život 
v monarchii a zároveň ho v mnohém „nalajnovaly“ 
na desítky let dopředu. Koneckonců, zatímco 
některé tyto kroky postupem času odezněly, za-
konzervovaly se v uzavřenou historickou událost 
a staly se vymizelou reálií, jiné v pozměněné 
podobě vlastně trvají dodnes – ať již je to ono 
číslování domů, nebo třeba povinná školní do-
cházka…

Nařízení o číslování domů vydala Marie Te-
rezie (1717–1780, vládla 1740–1780) císařským 
patentem ze dne 6. 2. 1770. Císařovnu k tomuto 
rozhodnutí (dle pověsti) vedla situace, kdy jela 
ve svém kočáře do jednoho vídeňského domu, 
avšak kočímu se stále nedařilo najít patřičné 
domovní znamení, takže dlouhou dobu bloudili 
městem sem a tam. A právě tehdy rozmrzelou 
Marii Terezii napadlo – „já ty domy očísluji!“ Ať 
již tomu skutečně bylo nějak takhle, či naprosto 
jinak, můžeme říci, že se jedná snad o jedinou 
pověst, vážící se k některé z reforem té doby.

S prováděním nařízení bylo započato na 
podzim r. 1770 a očíslovávání pak skončilo po-
různu v průběhu r. 1771, celá akce tedy trvala 
zhruba rok a probíhala za pomoci vojska zvláště 
z důvodu co nejrychlejšího provedení. Čísla byla 
nejprve psána křídou na vrata, domovní dveře či 
omítku, a to pro případ, že dojde k nějaké změně. 
Teprve po ustálení a dokončení celé akce se 
postupně začaly objevovat různé tabulky s čísly 
(dřevěné, plechové i keramické), objevovala se 
čísla malovaná na omítku, případně provedená 

formou „štuky“. Zvláště ve starší době se někdy 
můžeme setkat s doslova uměleckým vyvedením 
tohoto označení domu, kdy kupř. číslo společně 
s názvem ulice bylo malováno na omítku krásným 
kaligrafickým písmem, což je dodnes v některých 
historických lokalitách vzácně zachováno. Řídce, 
ale přece se někdy na tabulkách pod číslem 
domu objevovalo také jméno majitele, což je 
výjimkou nejen dnes, ale bylo i v minulosti (v na-
šem městě si můžeme takové tabulky všimnout 
kupř. na domě č. 74 v Jurkově ulici). Tabulky 
s čísly domů se v průběhu let měnily a mohou 
mít různou podobu, neboť v této oblasti nikdy 
nedošlo k sjednocení zákonnou normou plošné, 
celostátní platnosti, povinné bylo (a je) pouze 
dům číslem viditelně označit. Jednotnou podobu 
tabulek s čísly domů dnes určují ve svém správ-
ním obvodu příslušné obecní úřady. V novější 
době se pak rozšířily i další varianty vyznačení 
domovních čísel, kupř. keramickými či kovovými 
číslicemi, upevněnými na fasádu.

Před zavedením číslování domů bylo samo-
zřejmě též zapotřebí jednotlivé budovy konkrétně 
určit. Dělo se tak různě a v zásadě lze říci, že se 
lišil způsob takového určování ve městě a na 
venkově. Na vsích, nebo v malých městečkách 
byly domy označovány po majitelích, po rodech 
na tom kterém domě, nebo gruntu usedlých. Tato 
označení bývala v řadě případů velmi stabilní 
a přežívala i v případě, že dotyčný rod už dům ne-
bo grunt neobýval, či že se třeba vlivem provdání 
změnilo příjmení (potažmo příjmí) držitele. V praxi 
jsem se setkal i s tím, že se neměnilo „jméno 
gruntu“ podle majitele, ale jméno člověka podle 
gruntu, což se (ač ne příliš často) stávalo v do-
bách, kdy ještě nebyla pevně ustálena příjmení. 
Nicméně lze říci, že především v menších obcích 
tento způsob mezi lidmi funguje velmi spolehlivě 
dodnes a i v tomto případě platí, že přežívá spíše 
zažité pojmenování domu, které nemusí vždy 
reflektovat jméno aktuálního obyvatele.

Samozřejmě platily různé výjimky u budov, 
které byly natolik charakteristické samy o sobě, 
že nebylo zapotřebí je blíže určovat jmény ma-
jitele nebo obyvatele. Mluvíme kupř. o mlýnech, 
farách, hostincích apod. Jen za předpokladu, 
že kupř. těch mlýnů bylo v místě víc, mohly být 
rozlišeny buď podle jména mlynáře, nebo třeba 
dle polohy (horní mlýn, dolní mlýn, atp.). Totéž 
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platí o budovách, kde se provozovalo řemeslo 
či živnost, nebo kde sídlila nějaká významnější 
instituce (kupř. rychta). I tento způsob zůstává pro 
orientaci živý dodnes a známe jej koneckonců též 
z našeho města, kde se dle takového označení 
spolehlivě doptáme na konkrétní budovu – čtenář 
jistě zná pojmy, že někdo bydlí „na spořitelně“, 
či že byl „na staré poště“. Ač samozřejmě jde 
o označení neoficiální, lidová. Sem se dají zařadit 
i další podobná pojmenování jednotlivých domů, 
která však neupomínají na žádné povolání, ne-
bo sídlo instituce, ale platí spíš za jakési druhy 
„přezdívek“ různého původu – což je u nás třebas 
případ bytového domu na ulici Oldřicha Blažka 
zvaného „Kózelňák“.

Ve velkých městech byl rozšířen jiný způsob, 
dodnes dobře známý, i když již ne z úřední 
praxe. Šlo o pojmenovávání domů dle různých 
domovních znamení, odvozených třebas od 
charakteristického dekoračního, či stavebního 
prvku. Mohlo jít o sochařské, nebo malířské dílo, 
případně ozdobnou štuku, znázorňující zvíře, 
náčiní, rostlinu, nějakou postavu, atd. Můžeme 
v nadsázce říci, že vlastně taková domovní 
znamení byla jakýmisi „předchůdci“ dnešních 
čísel, a v historických částech některých velkých 
měst zůstala zachována – však jistě čtenáři 
dobře znají Nerudův dům „U dvou slunců“, 
známý je též dům „U kamenného zvonu“ na 
Staroměstském náměstí, jejž mj. budou znát 
ctitelé Čechových „výletů pana Broučka“, nebo 
třeba dům „U modré štiky“ na Starém Městě 
pražském, kde Viktor Ponrepo (1858–1926) 
založil první stálé kino v Praze a druhé stálé kino 
v českých zemích. U větších budov, patřících 
zejména šlechtickým rodům, nebo významným 
rodům měšťanským, se postupně vžila označení 
dle majitelů (z Brna známe kupř. Salmův palác, 
Schwanzův palác, apod.)

S výše uvedenými způsoby značení domů 
se můžeme setkat v řadě historických pramenů, 
ale je zapotřebí uvést fakt, že někdy může být 
orientace v těchto označeních složitá a pokud 
potřebné prameny chybí, jsou zmatečné či ne-
kompletní, je určení konkrétního domu nebo 
bydliště určité osoby v té které obci dosti náročné, 
ba i nemožné. Absence čísel domů u bydliště pak 
může v některých případech komplikovat také 
genealogické bádání v matrikách, v nichž se čísla 

začala uvádět od r. 1771. Předtím lze narazit na 
zádrhel v případě, že v obci se objevovalo více 
lidí stejného jména vzhledem k velkému rozšíření 
rodin téhož příjmení v dané lokalitě, což v kom-
binaci s objevující se stručností zápisů může 
vést k nejednoznačnosti, přičemž ověřování 
a upřesňování takových faktů lze provádět jen 
prostudováním dalších pramenů, jsou-li k dis-
posici. Platí to zejména ve starší době, kdy lidé 
užívali nikoliv stálá příjmení, ale tzv. příjmí, která 
se mohla změnit i během života jednotlivce.

Samotné číslování domů bylo v letech 
1770–1771 prováděno tak, že se začínalo vždy 
nejdůležitější budovou v obci, která dostala č.1, 
a postupovalo se dále zpravidla ve směru chodu 
hodinových ručiček. Takovými budovami býval 
zpravidla zámek, fara, v případě jejich neexis-
tence různé veřejné budovy, jako rychta nebo 
radnice, či třebas na vesnicích nejbohatší grunt. 
Doplňme, že z číslování byly vyňaty některé cír-
kevní stavby – kostely, kaple nebo samostatně 
stojící zvonice, což platí i v některých dalších 
případech, kupř. u vodárenských staveb. V Rájci 
dostal č. 1 zámek, od nějž se postupovalo dále do 
obce (č. 2 dostal domek zámeckého zahradníka 
pod parkem, atd.).

Pakliže nastala situace, že v dané obci ne-
bylo ani šlechtické sídlo, ani fara či jiná podobná 
budova, nebo šlo o obec táhnoucí se podél hlavní 
cesty, začínalo se s číslováním na konci obce, 
který ležel při cestě vedoucí k nejbližšímu sídlu 
vrchnosti. Číslovalo se po řadě a začínalo se 
prvním domem na pravé straně, jenž dostal č. 1, 
a po levé se pak vracelo.

Kdy přesně proběhlo očíslování domů v Rájci 
nelze jednoznačně udat, avšak je zřejmé, že bylo 
hotové poměrně rychle, již do konce r. 1770. 
V matrikách doubravické fary, pod kterou Rájec 
až do r. 1873 spadal, jsou čísla domů uváděna od 
začátku ledna r. 1771. První zápisy s čísly domů 
v Rájci ve zmíněných matrikách jsou následující:

Dne 12. 1. 1771 záznam o narození Fran-
tišky Ernestíny Karolíny, dcery Tomáše Schinky, 
pivovarského sládka v Rájci č. 86. První svatba 
proběhla dne 15. 1. 1771, kdy se ženil ovdovělý 
Pavel Klimeš, rolník v Rájci č. 31 s vdovou Annou 
Vladíkovou z Doubravice. V úmrtních zápisech 
najdeme první údaj s číslem domu k 5. 1. 1771, 
kdy zemřel František, syn Kašpara Schustera, 

podruha z č. 53, stár 1 rok. 
Nejvyšším domovním čís-
lem, uváděným v letech 
1771–1774 v Rájci bylo č. 
89, číslo 100 se objevilo v 90. 
letech 18. století.

Pozemková kniha pro 
obec Rájec, obsahující zá-
znamy řazené dle domov-
ních čísel, byla založena r. 
1774. Předchůdci pozem-
kových knih, tzv. gruntovní 
knihy (též gruntovnice, knihy 
purkrechtní nebo purkrechtní 
registra) se, bohužel, k naší 
velké škodě pro Rájec neza-
chovaly, o to více pak štěstí 
přálo Jestřebí (patřící ovšem 
pod černohorské panství), 
které má purkrechtní registra 
zachována od r. 1659.

Jak už poznamenáno, 
čísla domů bývala psána na 
dveře, vrata nebo omítku, 
jinými slovy – domy byly 
„popisovány“ a právě z toho 
pochází termín „číslo popis-
né“, ač v době jejich zavá-
dění se nazývala jako čísla 
„konskripční“.

Další čísla pak bývala 
obecními úřady postupně 
přidělována nově postaveným 
domům, což může být zároveň 
dobrým vodítkem pro poznání 
stavebního vývoje konkrétní 
obce. Stačí z dostupných pra-
menů (mj. matriky, nejstarší 
pozemkové knihy) zjistit nejvyšší číslo v době 
zavedení číslování a pak už dle nárůstu jednot-
livých čísel poznáme, jak se obec rozrůstala, 
v kterých lokalitách se v tom kterém období nej-
více stavělo, v kterém údobí přibylo kolik domů, 
apod. Nechceme-li zjistit přesnou dobu postavení 
určitého domu, ale zajímá-li nás rozrůstání obce 
v širším měřítku, stačí z dobových pramenů 
sledovat přibývání domovních čísel (mj. později 
i ze sčítacích operátů apod.) a dle nich pak udat, 
v kterém údobí jaká skupina domů přibyla – pro 

příklad: při sčítání lidu r. 1900 se v Rájci n. Svit. 
udává jako nejvyšší číslo 206, r. 1910 č. 246, 
které však bylo ještě neobydlenou novostavbou. 
Lze tedy říci, že všechny domy v Rájci s čísly 
207–246 byly postaveny mezi roky 1901–1910. 
Doplňme také, že popisná čísla jsou nepřenosná, 
čili po zbourání starého domu dostane na tomtéž 
místě zcela nově postavený dům i nové číslo. Jen 
z poslední doby v Rájci můžeme uvést příklady 
domu č. 41 na Komenského ulici, který zmizel 
koncem 80. let kvůli výstavbě obchodního středis-

Doklad o přidělení domovního čísla 166 vydaný představenstvem 
(tj. obecní radou) v Rájci nad Svitavou 29. 3. 1885. Povšimněme 
si také obecního razítka – k tomuto účelu stále ještě sloužil starý 

pečetní typář, otiskovaný už nicméně po smočení v barvě na papír, 
nikoliv do pečetního vosku.

 (Ze soukromého archivu zapůjčila pí. Božena Valíčková)



 30  31 něCo Z hIStoRIe

Organizovaně začali hrát dorostenci a žáci 
fotbal již v letech 1934 až 1940 a to na novém 
hřišti za Pilou. Jediným dochovaným dokumen-
tem z této doby je fotografie družstva dorostu 
z roku 1939. Mnoha čtenářům možná následující 
jména budou někoho připomínat: Musil Jaroslav, 
Ocetek Josef, Maška Stanislav, Rosendorf Gus-
tav, Merta Antonín, Vais Josef, Maška Oldřich, 
Šváb Jiří, Horáček František, Kučera Miroslav, 
Hamerský Rudolf, Tesař Vladimír.

Druhá světová válka a zabrání hřiště pro 
potřeby Pily byly důvodem pro nucené přerušení 
fotbalové činnosti. Fotbal byl v Rájci obnoven až 
v roce 1945 a to vybudováním nového hřiště za 
elektrárnou v r. 1946 (totožné hřiště s dnešním).

Družstvo dorostu bylo založeno v roce 1947. 
V této době se hrály pouze postupové soutěže, 
ve kterých dosáhli ráječtí dorostenci velkého 
úspěchu v roce 1950, když se probojovali až 
do krajského semifinále, kde podlehli vysoko 
dorostu SK Židenice. Z této doby se zachovala 
fotografie dorostenců z roku 1949, na které jsou 
hráči – Jalový Josef, Janík Oldřich, Pokorný 

fotbalU v našeM MěStě je jIŽ 90 let 
kapitola 11. – závěrečná – mládež v historii fotbalového klubu

Ladislav, Nikl Lubomír, Skoták Josef, Konečný 
Nikolaj, Skřipský Zdeněk, Hudec Miloš, Kučera 
Jaroslav, Hablovič Stanislav, Bosák Alois, Bez-
děk Zdeněk, Šváb Jaroslav. V těchto letech, kdy 
vedle hřiště byl postaven internát ČKD Blansko 
pro učně ze Slovenska, hráli někteří z nich i za 
dorost Rájce (např. Gombár a Pinter).

V následujících letech byly zavedeny již 
dlouhodobé soutěže pro dorost a žáky a to od 
okresu přes kraj až na celostátní úroveň. Rá-
jecký dorost začínal ve III. třídě a v okresním 
přeboru dorostu a nejlepšího umístění dosáhl 
v roce 1956 to 2. místo. V dalších letech se 
dorost držel na špici okresu a byl tak dobrou 
zásobárnou pro družstvo mužů. První historický 
postup vybojovali dorostenci v sezoně 1969–
70, kdy vyhráli okresní přebor a postoupili do 
krajské soutěže I. třídy. Po střídavých výsled-
cích v dalších sezonách sestoupili v roce 1977 
zpět do okresu. Další sezony jsou ve znamení 
úspěchů a neúspěchů a tak po postupu do kraje 
v roce 1980 přišel v roce 1982 opět sestup, až 
do roku 1990 hráli dorostenci okresní přebor. 

Postup přišel v sezoně 1990-1991 a od té doby 
hrají naši dorostenci krajskou soutěž I. třídy 
nepřetržitě. Vrcholem dorosteneckého fotbalu 
v našem městě byla sezona 2001–2002, kdy 
postoupili dorostenci do nejvyšší soutěže v kraji 
a to do krajského přeboru. O tento ojedinělý 
úspěch se zasloužili trenéři Antonín Šmerda, 
Urbánek Jan a Švancara Vlastimil a dále hráči: 
Brázda Pavel, Staněk Lukáš, Břoušek Pavel, 
Širůček Zdeněk, Zouhar Michal, Grünwald 
Michal, Holomek Ondřej, Kuběna Martin, Hra-
chovina Jiří, Vinter Václav, Kolínek Petr, Zouhar 
Milan (brankář), Petrák Pavel, Hebelka Lukáš 
a Navrátil Vladimír (brankář).

Důležití jsou u mládeže trenéři. Ty však 
známe až z poválečné doby a tak v letech 1950 
až 1960 trénovali Mokrý Ferdinand a Mokrý Jin-
dřich – dále je následovali Mokrý Jiří, Jedlička 
Milan, Mokrý Antonín, Jedlička Pavel, Husák 
V1adimír, Zouhar Antonín, Rozhon Bohumil, 
Stloukal Arnošt, Maňoušek Jaroslav Němec Ri-
chard, Ševčík Mirek, Janák Miloš, Urbánek Jan, 
Švancara Vlastimil, Adámek Hubert, Kuběna 
Zdeněk, Polák Michal, Palkanynec Stepan. Nej-
více sezon a také největšího úspěchu dosáhl 
trenér Antonín Šmerda a to v sezoně 1990–91, 
kdy přivedl dorost po delší době opět do kraj-
ské soutěže I. třídy a v sezoně 2001–2002 
postoupil dorost do krajského přeboru. Je třeba 
připomenout také dorostence, kteří vybojovali 
postup do krajské I. třídy a tak se podíleli na 
postupu mužů z okresu do I. B třídy v. sezoně 
1991–92. Byli to Horáček Radek, Čepa Ondřej, 
Musil Roman, Musil Jaroslav, Kadlec Radko, 
Kadlec Milan, Stloukal Libor, Frantel Emil, 
Müller Radek, Šmerda Martin, Roubal Martin, 
Pěnčík Dan.

Od roku 1950 až do současnosti odešla 
z fotbalového prostředí řada dobrých a talen-
tovaných hráčů, kteří se uplatnili ve vyšších 
soutěžích. V nejvyšší dor. soutěži I. lize to byli 
– Veselý Petr, Loula Mirek, Šmerda Martin, 
Málek Jaroslav ml., Kunc Tomáš (Zbrojovka 
Brno a Jihlava). 

Ve vyšších soutěžích od divise až po kraj-
ské soutěže se uplatnili v těchto družstvech 
mužů – (Metra Blansko, ČKD Blansko, Adamov, 
Kunštát), tito hráči Nikl Lumír, Skřipský Zdeněk, 
Čepa Vladimír, Zerák Zdeněk, Málek Jaroslav, 

Pícha Vlastimil, Němec Richard, Zouhar Anto-
nín, Šperka Luboš, Veselý Jan, Veselý Rostislav, 
Břoušek Petr, Čepa Ondřej, Šmerda Martin.

O žákovském fotbale toho známe ještě 
méně než o dorosteneckém. První poznatky 
o organisovaném žákovském fotbale jsou z roku 
1957. Od těchto let se v Rájci hrály žákovské 
soutěže. Hrálo se v okresních soutěžích III. třídy 
nebo v okresním přeboru. Prvními trenéry byli 
František Alex, Jedlička Pavel, Skřipský Zdeněk, 
Zouhar Antonín, Husák Vladimír, Vašíček Fran-
tišek, Šmerda Antonín, Musil Jaroslav, Staněk 
Stanislav, Maňoušek Jaroslav, Hruška Vladimír  
Veselý Pavel, Stloukal Arnošt, Pokorný Ladislav, 
Janák Miloš, Večeřa Vojtěch, Širůček Jan, Pal-
kanynec Stepan, Ševčík Milan, Šmeral Vladimír, 
Málek Jaroslav, Kunc Ladislav, Žedek Ladislav, 
Hajdamach Petr, Opatřil Marek, Liška Radan, 
Svoboda Vlastimil, Dovrtěl Radek, Ing. Šmerda 
Josef, Jarůšek Josef, Sekanina Radek, Šváb 
František a možná i někteří další.

První a historický postup žáků do krajské 
I. třídy se konal v sezoně 1986 – 1987 pod ve-
dením trenérů Antonína Šmerdy a Jaroslava 
Musila. Úspěch trval deset soutěžních ročníků 
a v sezoně 1997– 98 žáci sestoupili do okresu. 
Další postup přišel v sezoně 2004 – 2005, avšak 
i přes pěkné umístění přešli žáci do okresního 
přeboru pro nedostatek kvalitních žáků. V se-
zoně 2011– 2012 hrají naši ml. a st. žáci opět 
v kraji. Je třeba se také zmínit o družstvech ml. 
a st. přípravky, která hrají již řadu let v okresním 
přeboru a dosahují dobrých výsledků. Tito nej-
menší fotbalisté absolvují hodně turnajů, z nichž 
dva pořádá náš FK a to jeden v tělocvičně ZŠ 
a jeden na hřišti.

Na závěr stručného hodnocení mládežnic-
kého fotbalu v historii našeho FK považujeme 
za nutné vyslovit velké poděkování všem jme-
novaným i nejmenovaným trenérům, kteří se 
řadu let podíleli na výchově našich nejmenších. 
Bez jejich obětavé a nezištné činnosti by historie 
fotbalu v našem městě nebyla tak bohatá.

Vážení občané a čtenáři zpravodaje města 
Rájec-Jestřebí. V uplynulých 11 kapitolách 
povídání o historii fotbalu v našem městě za 
posledních 90 let, jsme se snažili seznámit Vás 
stručnou formou, jak se fotbal hrál, jakých do-
sáhl úspěchů a jak se vyrovnával s neúspěchy. 

SPoRt

ka č. 621 (nynější ENAPO), gruntu č. 55, na jehož 
místě v 90. letech vyrostl bytový dům č. 643 na 
Jurkově ulici, či grunt č. 52 na Havlíčkově ulici, na 
jehož místě dnes nalezneme r. 2006 dokončený 
penzion č. 678. „Stará“ čísla zbouraných staveb 
tím tedy z obce mizí.

Po zavedení domovních čísel se pak situace 
opět lišila ve městech a na venkově. Právě na 
venkově už v pozdější době nedocházelo k pře-
číslování, takže řada popisných čísel trvá v ne-
přerušeném sledu od r. 1770 –1771. Ve městech, 
zvláště větších a velkých, ale později docházelo 
k přečíslování, což se liší případ od případu. První 
vlny přečíslovávání přišly v desetiletí 1805 –1815. 
Kupř. v Brně proběhlo přečíslování r. 1806, k další 
úpravě došlo r. 1867 v souvislosti se zavedením 
tzv. čísel orientačních.

Změna v oblasti číslování domů nastala 
r. 1857 a jde o změnu od zavedení číslování 
nejvýraznější a zároveň asi poslední natolik 
závažnou. Jedná se o císařský výnos z 23. 3. 
1857, kterým se, jednoduše řečeno, zaváděl 

nový typ domovních čísel, tzv. čísla orientační. Ta 
nebývala a nejsou plošně povinná a vyskytovala 
se spíše ve velkých městech, kde měla usnadnit 
orientaci díky používání nižších čísel namísto 
čísel popisných, dosahujících ve velkých městech 
vysokých hodnot. Dle výše zmíněného výnosu 
měla označovat pořadí jednotlivých budov v rám-
ci ulic či náměstí a bývala na domy vyvěšována 
společně s čísly popisnými. U čísel orientačních 
pak při přidělování platila zásada, že sudá čísla 
bývají vpravo, lichá vlevo, tabulky s čísly byly 
barevně odlišeny. Tam, kde byla čísla orientační 
zavedena, byla užívána společně s čísly po-
pisnými, která však měla vždy větší důležitost 
a v úředních dokladech byla upřednostňována. 
Pakliže se v úředních dokumentech psala oboje 
čísla, řešilo se to lomítkem – číslo popisné lome-
no číslo orientační.

Tolik tedy k připomínce jedné z nepřeberných 
kapitol, psaných našimi dějinami…

Petr Sychra

SPoRt
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Na mnoha fotografiích jste se mohli seznámit 
s hráči, trenéry i funkcionáři. Posouzení, zda se 
nám povídání o fotbale touto formou podařilo, 
necháváme na Vás.

SPoRt od našICh doPISovatelů

Nemoc je zákeřná a chodí většinou náhle 
a nečekaně. A každý, koho dostihne, nechce 
trávit dlouhé dny a týdny v nemocnicích. Jen 
málokdo ale ví, že v případě nemoci, zvláště 
dlouhodobé, opravdu nemusí být dlouhé dny 
zavřen mimo dosah světa a hlavně mimo svou 
rodinu. Každý den totiž po celé České republice 
vyrážejí stovky sestřiček k pacientům přímo 
domů – a to i několikrát denně. Svou práci 
dělají dobře a ze srdce a jen málokdo o nich 
ví. Většinou se o nich dozvíte až tehdy, když je 
sami potřebujete.

Nárok na poskytování péče má každý občan 
České republiky, jehož ošetřující lékař po zhod-
nocení celkového zdravotního stavu a stavu 
vlastního sociálního prostředí klienta rozhodne 
o poskytování domácí péče.

Nejčastějšími pacienty, ke kterým sestřič-
ky z domácí péče denodenně vyjíždějí, jsou 
dlouhodobě nemocní lidé. Tedy pokud mají 
svou milovanou a obětavou rodinu kolem sebe, 
která se o ně chce starat i když jsou nemocní, 
často i nepohybliví a prakticky odkázaní na po-
moc druhých. Málokdo z rodiny je ale schopen 
zajistit i péči odbornou. Příkladem mohou být 
pacienti s nehojícími se proleženinami, ti, kteří 
dlouhodobě berou injekce, diabetici, pacienti po 
mozkových příhodách, apod. I k takovým paci-
entům může sestra jezdit až třikrát denně, aby 
zajistila vše, co nemocný potřebuje a pomohla 
a poradila s jeho péčí jeho rodině a blízkým.

Pobyt doma je pro pacienta příjemnější, 
a navíc je zde mnohem menší riziko zanesení 
těžko léčitelné infekce do rány. Tito lidé se také 
prokazatelně rychleji uzdravují. Úkony, které 
sestry v domácím prostředí nejčastěji dělají, 
jsou převazy a desinfekce ran včetně proleženin, 
péče o pacienty závislé na sondové výživě, apli-
kace injekcí a infuzí, odběry krve, léčba bolestí, 
kontroly krevního tlaku a dalších životních funk-
cí, kontroly hladiny cukru v krvi a v neposlední 
řadě i základní zajištění osobní hygieny.

Nemoc s sebou nikdy nepřináší dobrou 
náladu. Ani pro nemocného, ani pro ošetřující 
blízké. Stres, strach i starosti z nové situace 
se mohou negativně podepsat na psychice. 
I v těchto případech pomáhají sestry z domácí 

zdravotní péče. Za pomoci ošetřujícího lékaře, 
popř. psychologa se snaží tuto náročnou situaci 
vyřešit.

Kde získat potřebné informace? V České 
republice působí Národní centrum domácí pé-
če, které od svého vzniku v r. 1994, zajišťuje 
informační a poradenský servis v oboru kom-
plexní – integrované zdravotní a sociální péče 
dle nařízení Vlády ČR. Podrobné informace 
o domácí zdravotní péči, zákonech a nařízeních, 
najdete nejlépe na internetových stránkách  
www.domaci-pece.info.

Denně, víkendy nevyjímaje, můžete v na-
šem městě zahlédnout zdravotní sestry v čer-
vených autech se znakem Oblastní Charity 
Blansko – Charitní pečovatelská služba, které 
navštěvují „své“ pacienty. Více než 16 roků 
přijíždí sestra Jana Andrlová do domu č. 370, 
aby provedla odbornou zdravotní péči dlouho-
době nemocné pacientce. Tuhle náročnou práci 
může vykonávat jen opravdová profesionálka, 
která nejen že svoji práci odvádí perfektně, 
ale hlavně pracuje srdcem. Její práce začíná 
v sedm hodin ráno a končí v pozdních odpoled-
ních hodinách. Má na starosti nejen pacienty 
z Rájce-Jestřebí, ale i z Doubravice, Černé 
Hory, Žernovníka, Lubě, Blanska a dalších 
obcí. Práce sestry je ale nejen návštěva a ošet-
ření pacienta, ale také nekonečné papírování. 
Sestra, která se pohybuje ve služebním autě, 
musí přesně vykázat každý kilometr a zapsat 
každý úkon, každou použitou jehlu či obvaz. 
Jen tak totiž může vše vyúčtovat pojišťovně. 
Za celý den najede i několik desítek kilometrů.

Poděkování za tuto náročnou práci patří 
nejen sestře Janě Andrlové, ale i Janě Přibylové, 
Aleně Lefnerové a ostatním sestřičkám z Cha-
ritní ošetřovatelské služby z Blanska. Domácí 
zdravotní péče není jen v zajištění potřebných 
věcí k udržení a zlepšení zdravotního stavu, 
ale hlavně dát pacientům naději, přátelství 
a porozumění. A to vše sestry umějí. Pacienti 
a jejich rodiny jsou Vám za to vděčni a Vaší 
práce si váží.

Ještě jednou díky.

Mgr. Miroslava Vašíčková

doMáCí ZdRavotní PÉče

Družstvo dorostu v sezoně 2001–2002 – postup do krajského přeboru
stojí zleva – Brázda Pavel, Staněk Luké, Břoušek Pavel, Širůček Zdeněk, Zouhar Michal, Grünwald 
Michal, Holomek Ondřej, Kuběna Martin, Hrachovina Jiří, Vinter Václav, Kolínek Petr
sedící zleva– Zouhar Milan, Petrák Pavel, Ševčík Mirek vedoucí, Urbánek Jan asistent trenéra, 
Šmerda Antonín trenér, Hebelka Lukáš, Navrátil Vladimír

Popřejme fotbalu do dalších let, aby se našli 
další obětaví funkcionáři, kvalitní a pracovití 
trenéři a hlavně dostatek dětí a mládeže, která 
si fotbal oblíbí a zamiluje. 

Výbor FK MKZ Rájec-Jestřebí 

Družstvo žáků v sezoně 2009–2010 – druhé místo v okr. přeboru
stojí zleva – Liška Radan vedoucí, Opatřil Marek trenér, Horák Miroslav, Jelínek Lukáš, Hrazděra Adam, 
Klimeš Jakub, Pokorný Antonín, Zakirov Almaz, Dvořák Kamil, Sedláček Petr, Palkanynec Stepan trenér
v podřepu zleva – Lippielo Antonio, Musil David, Kubásek Dominik, Šamalík Pavel, Opatřil Marek, Sehnal 
David, Zřídkaveselý Tomáš
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Na narození Ježíše Krista, které si připomí-
náme právě o Vánocích, je pozoruhodné, že si 
Bůh k tomuto vrcholu dějin lidstva povolal právě ty 
opovrhované, přehlížené a nedoceněné v lidské 
společnosti. Andělskou zvěst o převratné události 
dějin slyší jako první pastýři na betlémských pláních. 
Proč právě oni? Vyprávění mladé maminky nám 
může pomoci nalézt tu správnou odpověď.

Byli jsme tehdy v době adventu jedinou ro-
dinou, která přišla do restaurace s malým dítě-
tem. Posadila jsem malého Honzíka na vysokou 
dětskou židličku, kolem nás se všichni tiše bavili 
a přitom jedli své oblíbené adventní jídlo. Najednou 
Honzík vykřikl s velikou radostí: „Ahoj, ty!“ Zavrtěl 
se a začal se hihňat s pozorností upřenou na muže 
v roztrhaném a špinavém kabátě. Jeho kalhoty 
byly hodně plandavé, se zipem jen do poloviny. 
To, co mu zakrývalo prsty na nohou, měly být 
boty. Jeho košile byla hodně špinavá, jeho vlasy 
byly rozcuchané a neumyté, jeho vousy byly jako 
strniště ponechané svému osudu.

Nacházela jsem se sice ještě ve vzdálenosti, 
ve které nebylo možno cítit zápach, ale byla jsem 
si naprosto jistá tím, že zapáchal. Najednou vidím, 
jak mává na mého vyfintěného syna. „Nazdar 
chlapče! Vidím tě!“ volal tento muž směrem k na-
šemu Honzíkovi. Můj manžel ani já jsme opravdu 
nevěděli, jak se v té chvíli zachovat. Neunikly nám 
zvědavé pohledy lidí sedících u vedlejších stolů. 
Honzík se však velice smál a opětoval pozdravy 
otrhaného muže: „Ahoj, pane!“

Konečně nám donesli naše oblíbené 
adventní jídlo. Starý zarostlý chlápek si 
mezitím objednal topinku s pivem. Přitom 
volal na Honzíka: „Znáš nějaké lepší jíd-
lo?“ Všichni dávali svým způsobem naje-
vo, že tahle komunikace s naším malým 
synem jim není zrovna moc příjemná. 
I můj manžel a já jsme se cítili velice trapně a roz-
pačitě. Honzík, náš milý synek, naopak předváděl 
všechny svoje dětské blbinky, kterými chtěl upoutat 
pozornost onoho muže. Konečně jsme dojedli naše 
slavnostní jídlo. Manžel odešel zaplatit, já jsem 
vzala Honzíka a šla s ním pomalu ke dveřím. Onen 
starý muž zaujal postavení mezi mnou a dveřmi. 
V té chvíli jsem vyslala směrem k Bohu hlubokou, 
velice upřímnou, i když jen letmou modlitbu: „Pane 

PRoč Se bůh RoZhodl PRo PaStÝře?
Bože, dovol mi projít tak rychle, aby se ten muž 
nemohl začít bavit se mnou a s Honzíkem.“ Když 
jsem se blížila k onomu muži, začala jsem se točit 
zády ve snaze nezachytit ani slabý závan jeho 
dechu. Jak jsem to udělala, objal mě Honzík kolem 
ramen oběma rukama a zaujal pozici dítěte plně 
oddaného své mámě.

Ve chvíli, kdy jsme se míjeli, dříve, než jsem 
stačila zareagovat a zabránit mu v tom, Honzík se 
doslova „vyšrouboval“ z mého objetí a skočil do 
mužovy náruče. Udělal to s naprostou důvěrou, 
láskou a oddaností. Položil svoji malou hlavičku 
na mužovo rámě. Mužovy oči se zavřely a já 
jsem jen viděla proud slz stékajících po mužově 
tváři. Jeho staré ruce, plné bolesti a těžké ce-
loživotní dřiny, jemně, velice jemně hladily jeho 
zádíčka. Kolébal jej ve své náruči. Potom se jeho 
oči otevřely a zpříma se zadívaly do mých. Muž 
mi najednou říká jasným hlasem: „Starejte se 
s láskou o toto dítě!“ Ani nevím, jakým způsobem 
jsem byla schopna říci z hrdla, ve kterém mi ležel 
balvan: „Ano, budu se starat…“ Potom mi muž 
předal Honzíka a s hlubokým dojetím řekl: „Bůh 
vám žehnej, maminko, dala jste mi ten nejkrásnější 
vánoční dárek.“ Nevěděla jsem, co se to se mnou 
v té chvíli děje. Běžela jsem rychle k autu, kde na 
nás čekal manžel. Nevěděl, co se stalo, když mě 
viděl, že do auta nastupuji plačící a volající: „Bože, 
můj Bože, odpusť mi to, odpusť mi to…“ Ten otrha-
ný starý muž mi bezděčně a přece tak výmluvně 
připomněl slovo: „Nebudete-li jako děti, nevejdete 

do království Božího.“
Pohrdaní, opovrhovaní pas-

týři na lukách kolem Betléma 
nám o Vánocích připomínají, 
že nikdo z nás lidí nebyl „pro 
své kvality“ hoden Boží lásky. 
Událost Vánoc je tu pro všech-
ny bez rozdílu. V Božích očích 

jsme všichni stejní, bez ohledu na sociální vrstvu, ke 
které podle společenských měřítek patříme. Všichni 
potřebujeme Spasitele. A Bůh nás každé Vánoce volá 
k tomu, abychom se s láskou snížili právě k těm pře-
hlíženým kolem nás. Abychom k nim uměli nacházet 
cestu, cestu k jejich srdci. Pokusme se o to i o těchto 
Vánocích. Dát jim takový dar pak bude neklamným 
znamením, že jsme sami přijali ten nejvzácnější 
vánoční dar do svého srdce – Ježíše Krista.

ZPRávy odjInUd

15.11. čtvrtek v 18 hod                                                              BIOSCOP 

PŮLNOC   V   PAŘÍŽI 

 

Mladý pár Gil (Owen Wilson) a Inez (Rachel McAdams),který se má 

na podzim brát, přijíždí s jejími rodiči do Paříže. Gil je 

nevýznamným spisovatelem který miluje Paříž, a chtěl by se sem po 

svatbě přestěhovat. Ovšem Inez jeho romantickou představu nesdílí 

a nemyslí si, že toto město bylo ve 20. letech minulého století 

zlatým věkem. Jednoho večera jde Inez se svými přáteli tancovat  

a Gil se prochází noční Paříží. Jeho půlnoční zážitky mu odhalí Paříž 

v jiném světle a ovlivní nejen jeho budoucí život. Žije v iluzi, kterou 

lidé někdy trpí  a domnívá se, že život ostatních lidí by byl pro něho 

daleko lepší. 

Romantická komedie USA s českými titulky.             Premiéra 22.9.2011 

 

Vstupné 49.- + 1.- Kč                                                                   94 minut    

 

V lednu 2012 uvidíte:        - Dům (19.),        - Moje krásná učitelka (26.) 

 

 

 

            Zaměstnanci kina vám všem     

přejí krásné, pohodové  

              a láskyplné Vánoce  

                  a v roce 2012 hodně pohody,                   

           spokojenosti a zdraví. 

 

 

 

 

                                                                  

 
 
 
 
 
 
 

PRogRaM kIna doUbRavICe nad SvItavoU
P R o S I n e C  2 0 1 1

1.12. čtvrtek v 18 hod  WaRneR bRoS
bláZnIvá, ZatRaCená láSka

Čtyřicetiletý Cal Weaver (Steve Carell) prožívá 
svůj sen – má dobrou práci, hezký dům, za 
manželku lásku ze střední školy. Když ale zjistí, 
že ho jeho žena Emily (Julianne Moore) pod-
vádí a chce se s ním rozvést, jeho „dokonalý“ 
život vezme rázem za své. A co je horší – Cal 
se ocitne ve světě svobodných, jenže sám už 
několik desítek let nerandil, a tak zažívá jeden 
neúspěch za druhým. Cal
a Emily nejsou jediní, kdo hledá lásku. Calův 
třináctiletý syn Robbie se zamiloval do sedm-
náctileté chůvy, která zase myslí na Cala. Na-
vzdory Calovu „znovustvoření“, jeho srdce nelze 
předělat a zdá se, že právě to ho stále vede 
tam, kde začal.
Romantická komedie USA s českými titulky. 
Premiéra 15.9.2011
Vstupné 49,– + 1,– Kč  118 minut

8.12. čtvrtek v 18 hod  falCon
kaMaRád taky Rád

Dylan a Jamie rozhodně nemají na usedlý život 
ani pomyšlení. Když si Jamie, zaměstnaná jako 
hledačka nových příležitostí, vyzkouší své umě-
ní na uměleckém řediteli Dylanovi z Los Ange-
les, kterého přemluví, aby vzal svou vysněnou 
práci v New Yorku, uvědomí si oba, že 
jsou si velice podobní. Každý má za 
sebou několik zkrachovalých vzta-
hů, oba jsou ochotni pustit lásku 
z hlavy a jen se bavit. Mohou dva 
kamarádi, kteří se teprve nedáv-
no poznali, pohrdají závazky – 
mohou ze svého kamarádství 
vytěžit ještě o něco víc?

V hlavních rolích Justin 
Timberlake a Mila Kunis.
Komedie USA  
s českými titulky.  
Premiéra 29.9.2011
Vstupné 49,– + 1,– Kč   
109 minut

15.11. čtvrtek v 18 hod  bIoSCoP
PůlnoC v PaříŽI

Mladý pár Gil (Owen Wilson) a Inez (Rachel 
McAdams), který se má na podzim brát, přijíž-
dí s jejími rodiči do Paříže. Gil je nevýznam-
ným spisovatelem který miluje Paříž, a chtěl 
by se sem po svatbě přestěhovat. Ovšem Inez 
jeho romantickou představu nesdílí a nemyslí 
si, že toto město bylo ve 20. letech minulého 
století zlatým věkem. Jednoho večera jde Inez 
se svými přáteli tancovat a Gil se prochází 
noční Paříží. Jeho půlnoční zážitky mu odhalí 
Paříž v jiném světle a ovlivní nejen jeho bu-
doucí život. Žije v iluzi, kterou lidé někdy trpí 
a domnívá se, že život ostatních lidí by byl pro 
něho daleko lepší.

Romantická komedie USA s českými titulky. 
Premiéra 22.9.2011
Vstupné 49.– + 1.– Kč  94 minut

v lednU 2012 UvIdíte:

–  Dům (19.1.), 

–  Moje krásná učitelka (26.1.)
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Ceny InZeRCe ve ZPRavodajI MěSta
Plošná inzerce
960,- Kč/ celá strana,  
480,- Kč/ 1/2 strany
300,- Kč/ 1/4 strany

řádková inzerce 36,- Kč/ 1 řádek
Ceny jsou uvedeny včetně 20% DPH.

• koupím  bankovky, tuzexové bony, losy, 
poštovní známky, pohledy, obálky, akcie, 
celé sbírky – větší množství – pozůstalost 
po sběrateli. Platím v hotovosti nejvyšší mož-
né ceny. Info: tiskarna@komurka.cz nebo 
tel.: 724 22 92 92

• kvalitní obkladačské práce
 Kučera Josef, Rájec-Jestřebí 679 02
 Hradisko 105 – tel./fax: 516 432 707
 mob. 605 086 952

• Studio věra – O. Blažka 71, Rájec-Jestřebí
 nabízí pedikúru, manikúru a solárium
 trubice v soláriu splňují normu EU
 objednávky na 602 966 509

• opravuji staré nástěnné a starožitné 
 hodiny a budíky. Nabízím také stavební  

práce.   Tel.: 604 985 420

Pěkná ModRá doUbRavICe
(centrum duševního zdraví)

plán aktivit na měsíc prosinec
určený i pro veřejnost

výtvarné aktivity
  6.12   9.00 – Pečení vánočního cukroví 

13.12   9.00 – Vánoční cukroví - nepečené

výlety
7.12. –  Plavání
14.12. –  Vánoční trhy v Brně

21.12.2011 –  Soutěžní hra –  Milionář

Pěkná modrá Doubravice, Soukopovo nám. 91 (budova fary)
Tel.: 516 538 565, e-mail: peknamodra.blansko@caritas.cz

Změna programu vyhrazena • Na uvedené akce srdečně zvou pracovníci a uživatelé zařízení.
Pro konkrétní časy poskytujeme informace na telefonu.

Zaměstnanci kavárny Rájec na Jurkově uli-
ci vás srdečně zvou na soutěž a degustaci 
kysaného zelí, která se koná dne 29. 12.2011 
v 18 hodin. Zápis a vzorky zelí na místě. Bližší 
informace: Dalibor Hruška tel.: 721 763 598.

Zaměstnanci kavárny Rájec na Jurkově ulici 
vás srdečně zvou na oslavu Silvestra. K tanci 
a poslechu - živá hudba - country a folk. Slo-
sovatelné vstupenky v ceně 150 Kč budou 
v předprodeji v kavárně od 1.12.2011. 
Bližší informace na tel.č.: 721 763 598.

InZeRCe
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Usnesení č. 1a
Rada města projednala upřesnění žádosti 
p. Rouchala o parkovací místo. Rada města 
nesouhlasí se zřízením parkovacího místa 
na pozemku parc. č. 1206 v k. ú. Rájec nad 
Svitavou a doporučuje parkovat na vlastním 
pozemku.

Usnesení č. 1b
Rada města projednala upřesněné podklady ce-
nových nabídek na projektovou dokumentaci na 
akci „Vodovod a kanalizace ul. Šafranice a Hra-
disko“ a pro dodávku projektové dokumentace 
vybrala pana Ing. Lazárka z firmy LB Projekt.

Usnesení č. 1c
Rada města bere na vědomí úkony učiněné 
ředitelem Základní školy a mateřské školy Rá-
jec-Jestřebí, okres Blansko ve věci nápravy 
stavu v oblasti DPH.

Usnesení č. 2
Rada města rozhodla prodloužit nájemní smlou-
vu paní Janě Kopecké a paní Simoně Bušové, 
oběma do 30.04.2012.

Usnesení č. 3
Rada města rozhodla nezařadit žádost o byt 
paní Pavly Jelínkové do evidence žadatelů o byt 
ve vlastnictví města Rájec-Jestřebí.

Usnesení č. 4
Rada města projednala žádost Fotbalového 
klubu MKZ Rájec-Jestřebí o snížení nájemného 
za využití sokolovny pro pořádání plesu. Rada 
města rozhodla mimořádně snížit nájemné 
z prostor sokolovny na 3.000 Kč.

Usnesení č. 5
Rada města projednala žádost Fotbalového 
klubu MKZ Rájec-Jestřebí o mimořádný pří-
spěvek ve výši 50.000 Kč k financování provozu 
fotbalového klubu do konce podzimní sezóny. 
Rada města rozhodla hledat možnost poskyt-
nutí příspěvku v souladu s platnou legislativou.

Usnesení č. 6
Rada města projednala žádost MUDr. Richarda 
Krahulce o souhlas s uložením kabelu NN na 
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obecním pozemku. Rada města žádá o předlo-
žení technických parametrů přípojky – hloubky 
uložení a ochranné pásmo a dále předložení 
návrhu smlouvy o zřízení věcného břemene.

Usnesení č. 7
Rada města provedla rozpočtové opatření 
č. 6/2011.

Usnesení č. 8
Rada města projednala Zápis z dílčího přezkou-
mání hospodaření města Rájec-Jestřebí, okres 
Blansko za rok 2011 se závěrem, že při tomto 
přezkoumání nebyla zjištěna žádná závažná 
rizika, která by mohla mít negativní dopad na 
hospodaření územního celku v budoucnosti.

Rada města ukládá hospodářsko-správnímu 
odboru: připravit návrh změny pravidel pro 
poskytování příspěvků z rozpočtu města, ve 
spolupráci s oddělením evidence nemovitostí 
uvést do souladu evidenci ostatních pozemků, 
které jsou zastavěny, s jejich účetní evidencí na 
analytických účtech.

Usnesení č.9a
Rada města projednala nabídku FINANCE Zlín, 
a. s. na odkup akcií České spořitelny. Rada měs-
ta vzhledem k výnosu z dividend doporučuje 
zastupitelstvu tyto akcie neprodávat.

Usnesení č. 9b
Rada města projednala Výroční zprávu o čin-
nosti Základní školy a mateřské školy Rá-
jec-Jestřebí, okres Blansko ve školním roce 
2010/2011.

Usnesení č. 9c
Rada města projednala zprávu Městské policie 
Rájec-Jestřebí k přechodu pro chodce. Rada 
města rozhodla vyžádat si stanovisko Doprav-
ního inspektorátu Policie ČR.

Usnesení č. 9d
Rada města bere na vědomí informace o ko-
nání dražby pozemku parc. č. 2062/1 v k. ú. 
Rájec nad Svitavou a doporučuje zastupitelstvu 
města zúčastnit se této dražby.

Ing. Pavel Perout v. r. Romana Synakieviczová v. r.
 starosta  místostarostka

Usnesení č. 1
Zastupitelstvo města rozhodlo o dalším postupu 
města Rájec-Jestřebí ve věci výběrového řízení 
na cisternovou automobilovou stříkačku pro Jed-
notku sboru dobrovolných hasičů Rájec takto:

Zastupitelstvo města pověřuje starostu města:
a)  zpětvzetím rozkladu města Rájec-Jestřebí 

vůči rozhodnutí Úřadu pro ochranu hospo-
dářské soutěže č. j. ÚHOS-S246/2011/VZ-
13357/2011/530/EDo a postupovat v souladu 
s výše uvedeným rozhodnutím úřadu,

b)  jednáním s firmou, která bude vybrána ve 
výběrovém řízení, včetně uzavření smlouvy, 
a to tak, aby byly dodrženy termíny pro dodá-

ní CAS a čerpání dotace Ministerstva vnitra 
ČR.

Usnesení č. 2
a)  Zastupitelstvo města rozhodlo účastnit se 

veřejné dražby pozemku parc. č. 2062/1 
zastavěná plocha a nádvoří o výměře 609 
m² v k. ú. Rájec nad Svitavou, která se bude 
konat 24.11.2011 v dražební místnosti Exe-
kutorského úřadu Blansko.

b)  Zastupitelstvo města pověřuje starostu měs-
ta účastí na dražbě a dražením pozemku do 
celkové ceny 50.000 Kč.

Ing. Pavel Perout v. r. Romana Synakieviczová v. r.
 starosta  místostarostka

Usnesení č. 1a
Rada města bere na vědomí informace starosty 
o krocích po rozhodnutí zastupitelstva města 
ohledně postupu ve věci výběrového řízení na 
cisternovou automobilovou stříkačku pro hasiče. 
Rada města doporučuje zvážit ponechání rozkla-
du na ÚOHS do dořešení rozkladovým orgánem.

Usnesení č. 1b
Rada města projednala nabídky dvou zájemců 
o budovu čp. 24 na pozemku parc. č. 239 v k. ú. 
Rájec nad Svitavou. Rada města doporučuje 
zastupitelstvu města výše uvedenou nemovitost 
neprodávat, ale pronajmout.

Usnesení č. 2
Rada města projednala Plnění příjmů a čerpání 
výdajů města k 31.10.2011.

Usnesení č. 3
Rada města rozhodla uzavřít nájemní smlouvu 
na byt č. 14 na ul. Jurkova 643, Rájec-Jestřebí 
s Kamilou Kocmanovou a Michalem Mazánkem.

Usnesení č. 4
Rada města rozhodla pronajmout paní Lence 

U S n e S e n í
ze schůze rady města Rájec-jestřebí dne 7. 11. 2011

Vávrové část pozemku parc. č. 1931 orná půda 
o výměře cca 200 m² (z celkové výměry 1595 m²) 
v k. ú. Rájec nad Svitavou (lokalita Žleb).

Usnesení č. 5
Rada města projednala návrh programu zase-
dání zastupitelstva města 16.11.2011.

Usnesení č. 6a
Rada města uděluje předchozí souhlas s přije-
tím finančního daru Základní školou a mateřskou 
školou Rájec-Jestřebí, okres Blansko dle přílohy.

Usnesení č.6b
Rada města se seznámila s materiálem Vlastní 
hodnocení Základní školy a mateřské školy Rá-
jec-Jestřebí, okres Blansko 2008 – 2011.

Usnesení č. 6c
Rada města se seznámila s Plánem činnosti 
Základní školy a mateřské školy Rájec-Jestřebí, 
okres Blansko na školní rok 2011/2012.

Usnesení č. 6d
Rada města bere na vědomí informaci 
o končícím funkčním období členů Školské 

U S n e S e n í
ze zasedání Zastupitelstva města Rájec-jestřebí ze dne 26. 10. 2011
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rady Základní školy a mateřské školy Rá-
jec-Jestřebí, okres Blansko jmenovaných 
zřizovatelem. Rada města jmenuje na nové 
funkční období jako nové členy školské 
rady paní Romanu Synakieviczovou a paní 
MVDr. Hanu Kuběnovou.

Usnesení č. 9b
Rada města projednala Výroční zprávu o čin-
nosti Základní školy a mateřské školy Rá-
jec-Jestřebí, okres Blansko ve školním roce 
2010/2011.

Usnesení č. 9c
Rada města projednala zprávu Městské policie 
Rájec-Jestřebí k přechodu pro chodce. Rada 
města rozhodla vyžádat si stanovisko Doprav-
ního inspektorátu Policie ČR.

Usnesení č. 9d
Rada města bere na vědomí informace o ko-
nání dražby pozemku parc. č. 2062/1 v k. ú. 
Rájec nad Svitavou a doporučuje zastupitelstvu 
města zúčastnit se této dražby.
Ing. Pavel Perout v. r. Romana Synakieviczová v. r.
 starosta  místostarostka

Usnesení č. 1
Zastupitelstvo města bere na vědomí infor-
mace o dalším postupu ve věci výběrového 
řízení na cisternovou automobilovou stříkačku 
pro Jednotku sboru dobrovolných hasičů Rájec 
včetně informace, že není možná kompletní 
dodávka vozu CAS v termínu rozhodném pro 
dotaci. Zastupitelstvo města na základě těchto 
informací revokuje usnesení č.1 přijaté na 
zasedání zastupitelstva dne 26.10.2011 a roz-
hodlo ponechat rozklad města Rájec-Jestřebí 
vůči Rozhodnutí ÚOHS č. j. ÚOHS-S246/2011/
VZ-13357/2011/530/Edo tak, jak byl podaný, a 
na prvním zasedání zastupitelstva města v roce 
2012 tento bod znovu projednat.

Usnesení č. 2
Zastupitelstvo města bere na vědomí Plnění 
příjmů a čerpání výdajů města Rájec-Jestřebí 
k 31.10.2011 (příloha č 1a, 1b).

Usnesení č. 3
Zastupitelstvo města schválilo rozpočtové 
opatření č. 6/2011 (příloha č. 2).

Usnesení č. 4
Zastupitelstvo města bere na vědomí informace 
o mimořádně tíživé situaci Fotbalového klubu 
TJ MKZ Rájec-Jestřebí. Zastupitelstvo města 
rozhodlo částečně vyhovět žádosti Fotbalového 
klubu TJ MKZ Rájec-Jestřebí a poskytnout mu 

mimořádný příspěvek z rozpočtu města ve výši 
34 tis. Kč. Zastupitelstvo města konstatuje, že 
se jedná o výjimečné poskytnutí příspěvku mimo 
rámec schválených pravidel města.

Usnesení č. 5
Zastupitelstvo města projednalo Zápis z dílčího 
přezkoumání hospodaření města Rájec-Jestře-
bí, okres Blansko za rok 2011 se závěrem, že 
při tomto přezkoumání nebyla zjištěna žádná 
závažná rizika, která by mohla mít negativní 
dopad na hospodaření územního celku v bu-
doucnosti (příloha č. 3).

Usnesení č. 6
Zastupitelstvo města rozhodlo nabýt do vlast-
nictví města Rájec-Jestřebí pozemek parc. 
č. 1540/2 ostatní plocha o výměře 251 m² v k. 
ú. Rájec nad Svitavou za cenu 80 Kč/m² na 
základě kupní smlouvy s panem Antonínem 
Dolákem. Město Rájec-Jestřebí ponese náklady 
spojené s převodem.

Usnesení č. 7
Zastupitelstvo města doporučuje radě města 
sjednocení ceny nájemného za zemědělské 
pozemky města na úrovni minimálně 2 % z ceny 
pozemků.

Ing. Pavel Perout v. r. Romana Synakieviczová v. r.
 starosta  místostarostka

U S n e S e n í
ze zasedání Zastupitelstva města Rájec-jestřebí ze dne 16. 11. 2011



10. 11. 2011 Sokolovna 
Večer s Petrou Černockou 
a skupinou Pozdní sběr

9.11.2011 sál K-áčko  

Výstava kloboučků 
paní Marie Geršlové
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